
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 19/2004 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 693/2004 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση εναρμόνισης των όρων λειτουργίας 
Δημοτικού Κυνοκομείου Βέροιας με την ισχύουσα 
νομοθεσία, ένταξης του Δήμου σε προγράμματα 
οικονομικής ενίσχυσης και προσαρμογής του 
κανονισμού του.. 

 
       Σήμερα 18 Oκτωβρίου του έτους 2004 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00, και σε συνέχεια της διακοπείσης συνεδρίασης, στις 19 Οκτωβρίου του 
έτους 2004 ημέρα της εβδομάδας Τρίτη και ώρα 20:00, συνήλθε σε τακτική 
συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 14-10-2004 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  28 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Ν. Κεχαγιόγλου Π. Πιτούλιας 
2. Α. Γκαμπέσης Χ. Ντόβας Γ. Μανακούλης 
3. Β. Γιαννουλάκης Κ. Χιονίδης Κ. Μιχαηλίδης 
4. Σ.  Παναγιωτίδης   Π. Ποταμόπουλος 
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
7. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
8. Ι. Ακριβόπουλος   -------- 
9. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή    

10. Θ.  Σιδηρόπουλος ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 
προσήλθε ο κ. Σ. Παναγιωτίδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 687/2004 απόφασης αποχώρησε ο 
κ. Χ. Γεωργιάδης. 

11. Γ. Τροχόπουλος 
12. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά 
13. Μ. Σακαλής 3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 688/2004 απόφασης προσήλθε ο κ. 

Χ. Γεωργιάδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Κ. 
Πουλασουχίδης, Γ. Ορφανίδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 689/2004 απόφασης προσήλθαν 
οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Γ. Ορφανίδης και αποχώρησε ο κ. Η. Σοφιανίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 690/2004 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Κ. Πουλασουχίδης και αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης.  
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 692/2004 απόφασης προσήλθαν 
οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Η. Σοφιανίδης.  
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 693/2004 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Μ. Σακαλής, Γ. Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Η. Σοφιανίδης, 

14. Χ. Φουρνιάδης 
15. Σ. Κρομμύδας 
16. Β. Ρήσσου 
17. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
18. Ι. Κουρουζίδης 
19. Μ. Γαβρίδης 
20. Δ. Δάσκαλος 
21. Α. Δελαβερίδης Γ. Ορφανίδης και οι δημ. πάρεδροι κ.κ. Κ. Μιχαηλίδης, Π. 

Ποταμόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 694/2004 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Γ. Μιχαηλίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Παπαστεργίου, Α. 
Τσιάρας. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 695/2004 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Α. Τσιάρας και αποχώρησε ο κ. Κ. Πουλασουχίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 696/2004 απόφασης προσήλθαν 
οι κ.κ. Μ. Σακαλής, Α. Παπαστεργίου, Κ. Πουλασουχίδης και 
αποχώρησε ο κ. Α. Γκαμπέσης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 698/2004 αποχώρησαν οι δημ. 
πάρεδροι κ.κ. Π. Πιτούλιας, Γ. Μανακούλης. 
12) 12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 702/2004 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 708/2004 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Ι. Κουρουζίδης, Δ. Δάσκαλος, Α. Δελαβερίδης, Α. 
Παπαστεργίου. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 711/2004 απόφασης προσήλθαν 
οι κ.κ. Ι. Κουρουζίδης, Δ. Δάσκαλος, Α. Δελαβερίδης, Α. 
Παπαστεργίου. 
 

22. Γ. Μιχαηλίδης 
23. Σ. Μηλιόπουλος 
24. Α. Παπαστεργίου 
25. Κ. Πουλασουχίδης 
26. Α. Τσιάρας 
27. Η. Σοφιανίδης 
28. Γ. Ορφανίδης 

 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 9ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 14-10-2004 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου Αργυρίου Γκαμπέση, που έχει ως εξής: 

Στο Δήμο μας το έτος 2001 κατασκευάστηκε  Κυνοκομείο στο οποίο οι 
Τεχνικές λεπτομέρειες των εγκαταστάσεων  και τα στοιχεία καταλληλότητας των 
χώρων ήταν σύμφωνα  με την Υ.Α. 340105/23-4-93 στα πλαίσια του προγράμματος 
για την καταπολέμηση της Εχινοκοκκίασης, Λύσσας, Λεϊσμανίασης και λοιπών 
ζωοανθρωπονόσων που μεταδίδονται από το σκύλο στον άνθρωπο και στα  
παραγωγικά ζώα. 

Οι όροι  και οι προϋποθέσεις της λειτουργίας  δεν διέπονταν από τον Ν.604/77 
και το Π.Δ. 463/78  και τα Κυνοκομεία που κατασκευάστηκαν με την παραπάνω Υ.Α. 
δεν υποχρεούνταν να ζητήσουν «Άδεια Λειτουργίας» από την αρμόδια Κτηνιατρική 
Υπηρεσία. 
 Με την 280262/03-12-2003 Υπουργική Απόφαση, που κοινοποιήθηκε στο 
Δήμο στις 2-2-2004,  καθορίζονται νέοι όροι και προϋποθέσεις χορήγησης άδειας 
ιδρύσεως και λειτουργίας καταφυγίων αδέσποτων ζώων.  

Σύμφωνα λοιπόν με την παραπάνω Υ.Α. επιβάλλεται, τα ήδη λειτουργούντα 
κυνοκομεία,  να εναρμονιστούν υποχρεωτικά με τους όρους της παρούσης και πρέπει 
να γίνουν τροποποιήσεις στις εγκαταστάσεις του Κυνοκομείου τέτοιες ώστε το  κάθε 
ζώο για χώρο ανάπαυσης και χώρο άσκησης να έχει επιφάνεια δαπέδου τουλάχιστον 
8 τ.μ. (δηλαδή 2Χ2 και 2Χ2 αντίστοιχα και ύψος 2 μέτρα), ενώ οι εγκαταστάσεις του 
Κυνοκομείου σήμερα έχουν 3,20 τ.μ.  για κάθε σκύλο (δηλαδή 1Χ1,20 και 
2,50Χ1,20 αντίστοιχα και ύψος 1,20 μέτρα)  και  μια σειρά από άλλες παρεμβάσεις 
που διέπονται από το νόμο   604 /77 και το Π.Δ. 463/78.  

Για τις τροποποιήσεις στους παραπάνω χώρους και σειρά άλλων 
υποχρεωτικών παρεμβάσεων απαιτείται δαπάνη 196.000 Ευρώ,  σύμφωνα με την από 
25-5-04 μελέτη  της Δ/νσης Τεχνικού-Πολεοδομίας του Δήμου. 

Κατά το μεταβατικό αυτό στάδιο απαγορεύεται η περισυλλογή και 
επιτρέπεται μόνο σε περιπτώσεις επικίνδυνων σκύλων και μετά από καταγγελίες 
πολιτών (1012/14-4-04 έγγραφο της Δ/νσης Κτηνιατρικής) και πάντα με την 
υποχρεωτική παρουσία κτηνιάτρου της Δ/νσης Κτηνιατρικής που να βεβαιώνει την 
επικινδυνότητα. Επίσης, είναι δυνατόν να  υλοποιούνται και οι άλλοι  στόχοι του 
προγράμματος όπως σήμανση, στείρωση, εμβολιασμός  κλπ.   

Με την Υ.Α. 259371/04  που δημοσιεύτηκε στο ΦΕΚ 26-5-04 δίνεται η 
δυνατότητα  στους Δήμους  να επιχορηγηθούν : 

α) Για την ίδρυση και την λειτουργία καταφυγίων καθώς επίσης και τον 
εκσυγχρονισμό και εναρμόνιση των υπαρχουσών εγκαταστάσεων των κυνοκομείων 
και  

β) Για την υλοποίηση των επιμέρους στόχων του προγράμματος 
(περισυλλογή, σήμανση, καταγραφή, στείρωση, εμβολιασμό, επανένταξη κλπ.)  
  Για να λάβει ο Δήμος τις παραπάνω επιχορηγήσεις κατέθεσε στη Δ/νση 
Κτηνιατρικής τα απαραίτητα δικαιολογητικά στις 24-8-2004 βάσει της Υ.Α. 
259419/11-8-04 όπου καθορίζονται οι προϋποθέσεις, τα δικαιολογητικά, το  ύψους 
και ο τρόπος πληρωμής  των δικαιούχων  της οικονομικής ενίσχυσης. 

Για την επιχορήγηση που θα λάβει ο Δήμος  για τους επιμέρους στόχους του 
προγράμματος (στείρωση, εμβολιασμό, επανένταξη κλπ.) οι όροι υλοποίησής τους θα 
πρέπει  να είναι σύμφωνα με τις διατάξεις του Ν.3170/2003 και των Υ.Α.280239 και 
280262/2003,  όπως αναφέρεται στο άρθρο 1 παρ. 2β της Υ.Α. 259419/2004. 
  Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δ.Σ. ν’ αποφασίσει για την 
εφαρμογή ή μη των επί μέρους στόχων (περισυλλογή, σήμανση , καταγραφή, 
στείρωση , εμβολιασμό, επανένταξη κλπ),  σύμφωνα με τις διατάξεις του Ν. 
3170/2003 και των Υ.Α. 280239  και 280262/2003 όπως αναφέρεται στο αρθ. 1 παρ. 
2β της Υ.Α. 259419/2004 και την προσαρμογή του κανονισμού λειτουργίας του 
Κυνοκομείου στην  ισχύουσα Νομοθεσία. 
 



 
 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Γκαμπέσης: Είναι ένα μεγάλο θέμα που βασανίζει την πόλη μας πολύ μεγάλο 
διάστημα. Από τη μία έχουμε ένα κυνοκομείο, που θεωρώ και σύμφωνα με απόψεις 
συναδέλφων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης από άλλες πόλεις που το επισκέφθηκαν, ότι 
είναι ίσως από τα καλύτερα που υπάρχουν στη χώρα, από την άλλη όμως υπάρχει ένα 
οξύμωρο σχήμα ότι αυτό το συγκεκριμένο κυνοκομείο που είναι ένα στολίδι κατά τη 
γνώμη μου, δεν είναι σύννομο. Υπάρχει ένα μεγάλο πρόβλημα στην πόλη που έχει να 
κάνει με τα αδέσποτα σκυλιά, πρόκειται για μία μάστιγα, ένα κοινωνικό πρόβλημα, 
ένα φαινόμενο που πρέπει να αντιμετωπίσουμε.  

Το εισηγητικό σημείωμα που έχω μπροστά μου και το οποίο δεν χρειάζεται να 
το διαβάσω όλο γιατί οι συνάδελφοι το έχουν μπροστά τους, καταλήγει ότι «ύστερα 
από τα παραπάνω παρακαλείται το Δ.Σ. να αποφασίσει για την εφαρμογή ή μη των 
επί μέρους στόχων δηλ. περισυλλογή, σήμανση, καταγραφή, στείρωση, εμβολιασμό, 
επανένταξη σύμφωνα με τις διατάξεις του νόμου 3170/2003 των υπουργικών 
αποφάσεων 280, 239 και 282/62/2003 όπως αναφέρεται στο άρθρο 1 παρ. 2β της 
υπουργικής απόφασης της 259419/2004 και την προσαρμογή του κανονισμού 
λειτουργίας του κυνοκομείου στην ισχύουσα νομοθεσία».Θεωρώ ότι πρέπει να γίνει 
μία μεγάλη συζήτηση, γενικότερα να ανοιχτεί το θέμα του κυνοκομείου, πρώτα σαν 
ενημέρωση, μετά σαν νομοθεσία, να διερευνηθεί κατά πόσο υπάρχει η νομιμότητα 
εφαρμόζοντας κάποιον καινούργιο νόμο να δαπανηθούν 80-100 εκατομμύρια για να 
αλλάξουν οι διαστάσεις των κελιών κι ένα σωρό άλλα πράγματα.  

Εγώ σ΄ αυτή τη φάση δεν ήθελα να πω κάτι παραπάνω απλώς να επισημάνω 
ότι είναι απαράδεκτο το φαινόμενο που επικρατεί στην πόλη μας, δηλ. δαγκώματα, να 
μη μπορούμε να κάνουμε περισυλλογή, πολλά αδέσποτα σκυλιά και όλα αυτά που 
δεν δείχνουν μία κοινωνία που σέβεται τους πολίτες και αγαπά τα ζώα. Προβλήματα 
πολλά με τα αδέσποτα, με τα δεσποζόμενα, υπάρχει κανονισμός καθαριότητας που 
αναφέρει σαφέστατα με ποιόν τρόπο πρέπει να μαζεύονται οι ακαθαρσίες και δεν 
ξέρω κατά πόσο εφαρμόζεται, πολλά προβλήματα και ευελπιστώ αν έχουμε υπομονή, 
σε μία μακρά συζήτηση που υποθέτω θα γίνει, θα δώσουμε λύσεις. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Πουλασουχίδης: Η πρώτη ερώτηση απευθύνεται σε σας κε Πρόεδρε. Όπως 

εισάγεται το θέμα «έγκριση ή μη εφαρμογής της υπ. αριθμ. 259419/04 υπουργικής 
απόφασης για τη λειτουργία του Δημοτικού Κυνοκομείου», νομίζω ότι είναι λάθος, 
ατυχής ή τουλάχιστον δεν λαμβάνετε υπόψη τι λέει η εισήγηση. Δεύτερη ερώτηση κε 
αντιδήμαρχε αυτή η απόφαση του 2004 λέτε πως δίνει τη δυνατότητα στους Δήμους 
να επιχορηγηθούν για να εφαρμόσουν συγκεκριμένα προγράμματα. Και καταλήγετε 
ότι προτείνετε να εναρμονιστεί ο κανονισμός λειτουργίας του Κυνοκομείου με τον 
νόμο και τις υπουργικές αποφάσεις τις ισχύουσες. Η πρότασή σας που είναι; Πώς θα 
γίνει ο κανονισμός; Το ότι υπερισχύει ο νόμος και η υπουργική απόφαση της 
απόφασης για τη λειτουργία του Κυνοκομείου είναι δεδομένο, δεν θα έπρεπε να μας 
φέρετε σήμερα ένα κείμενο που θα ορίζει πως λειτουργεί πλέον με βάση τις 
καινούργιες διατάξεις το Κυνοκομείο; Αυτό, σε προϋπόθεση ότι θα προηγηθούν τα 
προηγούμενα; Τότε θα τροποποιηθεί ο κανονισμός ή σήμερα; 

Δήμαρχος: Ο κανονισμός κε Πουλασουχίδη ξέρετε ότι έχει ειδική διαδικασία 
μέσω της δημαρχιακής επιτροπής. Απόψε θα αποφασίσουμε να εναρμονίσουμε τον 
κανονισμό και τις υπηρεσίες δια της δημαρχιακής επιτροπής θα φέρουν θέμα στο 
επόμενο δημ. συμβούλιο. Τώρα ζητάμε δύο πράγματα, την εφαρμογή της υπουργικής 
απόφασης, δεν λειτουργούμε, αναστέλλεται  προσωρινά ο ισχύων κανονισμός, δεν 
μαζεύουμε σκυλιά, τα μαζεύουμε τα εμβολιάζουμε και τα αφήνουμε πάλι έξω γιατί 
δεν πληροί τις προδιαγραφές το Κυνοκομείο και δεύτερον να αποφασίσουμε για την 
προσαρμογή του κανονισμού σ΄ αυτήν την ισχύουσα νομοθεσία. Παράλληλα και το 
έχουμε κάνει ήδη με δύο έγγραφα ένα για χρηματοδότηση, ανακατασκευή του 
Κυνοκομείου και δεύτερο χρηματοδότηση για το μάζεμα των σκυλιών, τον 
εμβολιασμό και να τα αφήνουμε έξω. Κι αυτό γίνεται για να απελευθερωθεί η 
Υπηρεσία και το Κυνοκομείο από την ευθύνη γιατί δεν μαζεύονται τα σκυλιά. Δεν 



μαζεύουμε σκυλιά γι’ αυτούς τους λόγους, δεν πληροί τις προδιαγραφές, δεν έχει 
άδεια το Κυνοκομείο και κάνουμε όλες τις άλλες ενέργειες για να το λειτουργήσουμε 
νόμιμα. Θα είναι μεταβατική αυτή η περίοδος μέχρι που να προσαρμόσουμε και τον 
κανονισμό στην ισχύουσα νομοθεσία. 

Πουλασουχίδης: Μέχρι λοιπόν να εναρμονίσουμε το κυνοκομείο στις 
καινούργιες προϋποθέσεις κε Δήμαρχε τι εφαρμόζουμε; Κάπου δεν έπρεπε να λέει ότι 
μεταβατικά και μέχρι τότε, εφαρμόζουμε ή την απόφαση του 1993 ή την καινούργια 
υπό προϋποθέσεις, γιατί έχουμε σκυλιά μέσα, έχουμε προσωπικό, λειτουργεί το 
κυνοκομείο έστω και σαν κέντρο προστασίας. Τι θα γίνει με τα σκυλιά που είναι ήδη 
μέσα; 

Δήμαρχος: Όλα τα λέει η υπουργική απόφαση κε Πουλασουχίδη γι’ αυτό την 
έχουμε μαζί. Αν είναι να αντιγράψουμε όλη την υπουργική απόφαση για να είναι 
πλήρες το εισηγητικό, το οποίο είναι μία περίληψη αυτών που είπα και της 
υπουργικής απόφασης. Κι αυτή τη στιγμή λειτουργούμε με βάση το έγγραφο που είχε 
κάνει το κυνοκομείο που μας απαγόρευε να μαζεύουμε σκυλιά παρά μόνον τα 
επικίνδυνα και με κτηνίατρο κατά τη σύλληψη. Η πρότασή μας είναι αυτή που είπα,  
ότι θα εφαρμόσουμε προς το παρόν αυτή την απόφαση όσον αφορά τη 
χρηματοδότηση και τη σύλληψη των σκυλιών, εμβολιασμό και θα τα αφήνουμε 
ελεύθερα έξω. 

Πουλασουχίδης: Κι αυτά που είναι μέσα τι θα τα κάνουμε; 
Δήμαρχος: Θα τα στειρώσουμε και θα τα αφήσουμε έξω. 
Σιδηρόπουλος: Κε αντιδήμαρχε έχετε καμία πληροφόρηση ή έπεσε στην 

αντίληψή σας το γεγονός αν από κάποιες άλλες περιοχές φέρνουν κι αφήνουν 
ελεύθερα σκυλιά στην πόλη μας επειδή έχουν μάθει ότι στη Βέροια υπάρχει 
κυνοκομείο; 

Πρόεδρος: Οσον αφορά το ερώτημα του κ. Πουλασουχίδη προς εμένα, το 
κάλυψε ο κ. Δήμαρχος. 

Δήμαρχος: Τι δεν θα εγκρίνουμε; Δεν συμφωνούμε στο να ζητήσουμε με τη 
διαδικασία που προβλέπει η υπουργική απόφαση την χρηματοδότηση για 
ανακατασκευή του κυνοκομείου; Πέστε το, δεν συμφωνούμε να γίνει αυτό. Δεν 
συμφωνούμε για να υποβάλλουμε δικαιολογητικά να συλλαμβάνουμε τα σκυλιά, να 
τα εμβολιάζουμε και να τα αφήνουμε έξω; Πέστε ότι δεν συμφωνούμε. Να μας πείτε 
όμως με τι συμφωνείτε. 

Κουρουζίδης: Αν δεν την εφαρμόσουμε πώς θα λειτουργήσει το Κυνοκομείο; 
΄Η δεν θα λειτουργήσει; 

Δήμαρχος: Εάν δεν την εφαρμόσουμε, δεν ζητάμε δηλαδή; Δεν θέλουμε 
χρηματοδότηση για να ανακατασκευάσουμε το κυνοκομείο; Δεν θέλουμε 
χρηματοδότηση για να συλλάβουμε τα σκυλιά, να τα εμβολιάσουμε. Γιατί για κάθε 
σύλληψη, για κάθε εμβολιασμό και κάθε στείρωση παίρνουμε κάποια χρήματα από 
το υπουργείο; Δεν θέλετε να τα εφαρμόσουμε; Δι ερωτήσεως απαντώ. Δεν θέλετε να 
γίνει αυτό το πράγμα; 

Γκαμπέσης: Εχω την αίσθηση ότι υπάρχουν πολλά σκυλιά στην πόλη και 
ενδεχομένως να υπάρχουν κι από άλλους δήμους που το βρίσκουν σαν εύκολη λύση 
κάποιοι νοικοκυραίοι. Δεν έχω όμως κάποια συγκεκριμένη κατηγορία που να το 
βεβαιώνει. 

Πρόεδρος: Μου ζήτησε τον λόγο η κυρία Τάκη ως εκπρόσωπος των 
φιλοζωϊκών σωματείων. 

Βασιλική Τάκη: Αν και ο κ. Γκαμπέσης έθεσε πολλά θέματα σήμερα, νομίζω 
ότι είναι μεγάλο θέμα το κυνοκομείο για να το ανοίξουμε, για το αν είναι στολίδι 
κ.λ.π. και ίσως εννοεί τις εγκαταστάσεις αλλά είναι ανεπαρκέστατο το προσωπικό. 
Σας μοιράσαμε ένα έντυπο πληροφοριακό υλικό για όσους από εσάς δεν ξέρουν τις 
πτυχές του θέματος να έχουν μία ενημέρωση. Το Κυνοκομείο γνωρίζουμε ότι 
λειτουργεί εδώ και δυόμισι χρόνια στη Βέροια και κανένας από εδώ δεν νομίζω να 
πιστεύει ότι υπάρχει κάποια μείωση των αδέσποτων. Υποτίθεται ότι δαπανήθηκε όλο 
αυτό το ποσό των 160 εκατ. δρχ. για να κατασκευαστεί και πόσο εκατομμυρίων κάθε 
χρόνο για να λειτουργήσει με την προοπτική να λιγοστέψουν τα αδέσποτα, κάτι που 
σε καμία περίπτωση δεν έγινε γιατί οι πηγές δημιουργίας τους δεν εκλείπουν. Οπότε 



αυτό το τριτοκοσμικό μοντέλο έχει αποτύχει σαν μέθοδος, δηλ. μάντρωμα των ζώων 
σ΄ έναν χώρο από τη στιγμή που έξω απ΄ αυτόν εξακολουθούν να αναπαράγονται. 
Παλιά βέβαια δεν υπήρχε το νομοθετικό πλαίσιο που θα βοηθούσε κάποιον δήμο που 
είχε τη θέληση, να αντιμετωπίσει σοβαρά αυτό το θέμα, να προχωρήσει σε κάποιες 
ενέργειες. Εδώ κι έναν χρόνο η ελληνική πολιτεία θέσπισε το νόμο 3170/2003 που 
πλέον λέει όχι στα κυνοκομεία – γκέτο, ναι στα καταφύγια ζώων με ολιγομελή 
αριθμό ζώων και τα ζώα θα περισυλλέγονται, θα στειρώνονται, θα εμβολιάζονται και 
θα επανεντάσσονται με τις προϋποθέσεις που θέτει ο νόμος. Τις ίδιες απόψεις έχει ο 
κατά τεκμήριον αρμόδιος επιστημονικός φορέας, ο πανελλήνιος κτηνιατρικός 
σύλλογος, σας έχουμε εφοδιάσει και μ΄ έγγραφο αυτού του συλλόγου κι επίσης όλα 
τα ελληνικά και ξένα σωματεία και ζωοφιλικές ομοσπονδίες.  

Το θέμα τώρα είναι ότι αυτή τη στιγμή θεωρούμε ότι το κυνοκομείο είναι 
πλήρες, ζουν περίπου 100 ζώα μέσα, τα κλουβιά ναι μεν είναι 200 αλλά με τον 
καινούργιο νόμο για να πληρούν τις διαστάσεις θα γίνουν 100,  που σημαίνει ότι αυτή 
τη στιγμή είναι πλήρες ήδη το κυνοκομείο. ΄Η θα πρέπει να δαπανηθούν πάρα πολλά 
εκατομμύρια να γίνουν κι άλλες εγκαταστάσεις, περίπου 70 εκατ. όπως λέει η 
εισήγηση για να βελτιωθούν οι ήδη υπάρχουσες και μιλάμε για ποσά μάλλον 
προκλητικά για τη σημερινή εποχή και τους πολίτες, ενώ υπάρχει πρόταση που 
χρόνια τώρα έχουν τα ζωοφιλικά σωματεία κι έρχεται τώρα και το υπουργείο που με 
πολύ λιγότερες δαπάνες μπορεί να συντηρηθεί αυτός ο χώρος. Οι μεγάλοι δήμοι της 
χώρας ήδη έχουν μπει σ΄ αυτό το πρόγραμμα, επανεντάξεις εφαρμόζονται και 
συγκεκριμένα στην Αθήνα είδα μέσα στο Σύνταγμα αδέσποτα μαρκαρισμένα με τον 
τρόπο που προβλέπει ο νόμος και κανένας δεν είχε πρόβλημα στην πρωτεύουσα της 
Ελλάδας και δεν μπορώ να καταλάβω γιατί θα είχε εδώ στη Βέροια. Επειδή το 
μεγάλο αγκάθι είναι η επανένταξη, γιατί φαντάζομαι όλοι συμφωνείτε ότι καλό είναι 
να επιχορηγηθεί ο δήμος από το υπουργείο για τις στειρώσεις, η επανένταξη 
θεωρούμε ότι εφόσον στην πόλη ζούνε ζώα υγιή, εμβολιασμένα και στειρωμένα ούτε 
επικίνδυνα είναι αυτά και πιστεύουμε ότι σ΄ ένα βάθος χρόνου 3-4 ετών θα δούμε τα 
πρώτα αποτελέσματα αυτού του προγράμματος. 

Πρόεδρος:Επειδή έχουν περάσει 6 ώρες από την έναρξη της συνεδρίασης  και 
ακολουθούν αρκετά θέματα για συζήτηση, προτείνω τη διακοπή της συνεδρίασης και  
τη συνέχισή της  αύριο με την ίδια ώρα έναρξης. Συμφωνεί το σώμα; 

Σύμβουλοι: Ναι. 
(Στο σημείο αυτό η συνεδρίαση διακόπηκε για να συνεχιστεί την Τρίτη 19-10-

2004 και ώρα 20.00). 
Πρόεδρος:  Συνεχίζεται η διακοπείσα συνεδρίαση. Τοποθετήσεις. 
Αιμιλία Καλπάκη (Πρόεδρος του Φιλοζωϊκού Σωματείου Ν. Ημαθίας): 

Πιστεύω ότι πρέπει να εμπιστευτούμε το νόμο, πρέπει να εφαρμόσουμε το 
πρόγραμμα που εισηγήθηκε ο κ. Δήμαρχος δηλ. στειρώσεις, περισυλλογή, σήμανση, 
καταγραφή, εμβολιασμοί, υιοθεσίες και επανένταξη κ.λ.π. Είναι μονόδρομος η λύση 
γιατί αν δεν εφαρμόσουμε το νόμο, το Κυνοκομείο τέλη Φεβρουαρίου θα κλείσει. 
Δεν μπορώ να ξεχάσω τη φρίκη του Κυνοκομείου επί των ημερών των κ.κ. 
Πουλασουχίδη, Κουρουζίδη, που ήρθαμε πολλές φορές σε αντιπαραθέσεις, δεν 
θέλουμε να λειτουργήσει όπως λειτουργούσε, αυτό το μοντέλο του Κυνοκομείου έχει 
πεθάνει γι’ αυτό και ο νόμος έγινε έτσι και εξυπηρετεί αυτή την αναγκαιότητα. Το 
μοντέλο του κυνοκομείου μας αντέγραψε πιστά το κυνοκομείο του εξαδέλφου του κ. 
Κουρουζίδη, που ήταν πρόεδρος του κυνοκομείου Σερρών και μας έκανε σεμινάριο 
πώς θα λειτουργήσουμε το δικό μας. Το κυνοκομείο Σερρών σας πληροφορώ ότι 
έκλεισε μετά τις καταγγελίες που έκαναν οι ίδιοι οι κυνοκόμοι μπροστά στις κάμερες, 
πριν 20 μέρες, γιατί οι ίδιοι εκτελούσαν εντολές άνωθεν, δηλ. έπαιρναν τα σκυλιά του 
κυνοκομείου, τα οδηγούσαν στη χωματερή κι εκεί τα πυροβολούσαν. Αυτό το 
μοντέλο θέλετε να λειτουργήσουμε και να έχουμε λύση του προβλήματος; Όπως είπε 
και η κα Τάκη προτείνουμε ένα κυνοκομείο ευέλικτο, ολιγομελές και να 
εφαρμόσουμε αυτό το πρόγραμμα. Είναι ανάγκη να υιοθετήσουμε το νόμο και δεν 
μπορούμε να κάνουμε διαφορετικά. 

Σιδηρόπουλος: Φοβάμαι ότι δεν έχουμε και πολλές επιλογές όσον αφορά την 
έγκριση ή μη εφαρμογής αυτού του νόμου που αφορά τα αδέσποτα σκυλιά. Οφείλω 



όμως να πω ότι είμαι πολύ επιφυλακτικός και διατηρώ πολλές και σοβαρές 
αμφιβολίες κατά πόσο θα πετύχει αυτός ο νόμος κι αυτό το πρόγραμμα ώστε να 
καταστείλει αυτό το μεγάλο πρόβλημα που υπάρχει σήμερα. Για να πετύχει αυτό θα 
πρέπει απαρέγκλιτα να εφαρμοστεί αυστηρά ο νόμος σε κάθε γωνιά της Ελλάδος 
ώστε να μην παρουσιάζεται το φαινόμενο οργανωμένες κοινωνίες που έχουν τη 
δυνατότητα να πάρουν αυτά τα αδέσποτα να τα στειρώσουν και εμβολιάσουν και να 
πετυχαίνει το πρόγραμμα και στις γύρω περιοχές να μην εφαρμόζεται αυτό το 
πρόγραμμα και κάθε τόσο να μας έρχονται άλλα αδέσποτα σκυλιά, τα οποία να 
γεννοβολούν και να συνεχίζεται το πρόβλημα. Αν εφαρμοστεί ο νόμος, ένα άλλο 
πρόβλημα που θα προκύψει είναι ότι στειρώνοντας και εμβολιάζοντας τα αδέσποτα 
δεν σημαίνει ότι αυτά γίνονται ήρεμα και δεν θα εξακολουθούν να γαβγίζουν ή να 
δαγκώνουν τον κόσμο. Εάν μάλιστα αφήσουμε ελεύθερα κι αυτά τα 100 σκυλιά που 
έχουμε μαζεμένα στο κυνοκομείο, θα δημιουργηθεί ένας αυξημένος αριθμός 
αδέσποτων και το πρόβλημα για ένα μεγάλο χρονικό διάστημα τουλάχιστον θα 
υπάρχει. Επειδή είμαι και λίγο παλαιών αντιλήψεων, καλές είναι οι ευαισθησίες για 
τα αδέσποτα σκυλιά αλλά νομίζω ότι πρώτιστα πρέπει να δείξουμε ευαισθησίες σε 
κάποιες άλλες ομάδες ανθρώπων και δεν κάνω λαϊκισμό. 

Τσιαμήτρου: Σαν δημοτική σύμβουλος της αντιπολίτευσης την προηγούμενη 
τετραετία και σαν ζωόφιλη σε κάποια συνεδρίαση του Δ.Σ. με θέμα για το 
κυνοκομείο, είχα δηλώσει πως είναι καλύτερα ένα σκυλί στειρωμένο παρά ένα σκυλί 
να γεννήσει δύο – τρία κουτάβια, να καταντήσουν αδέσποτα, αυτά να γεννήσουν 
άλλα κ.ο.κ. Το έτος 2003, σαν πρόεδρος του κυνοκομείου, συναισθανόμενη τη φοβία 
που έχουν κάποιοι συμπολίτες μας με τα σκυλιά, τα οποία βέβαια κάποιες φορές 
γίνονται και επικίνδυνα, προβήκαμε στη περισυλλογή αρκετών, περίπου 100- 120 
μεγάλα σκυλιά και 30-50 κουτάβια, από τα οποία βέβαια λίγα υιοθετήθηκαν αλλά τα 
υπόλοιπα έμεναν μόνιμα στο κυνοκομείο. Η τροφή τους και η περιποίησή τους 
στοίχιζε αρκετά στο Δήμο. Τον καιρό που ανέλαβα, κάποιος κτηνίατρος πρόσφερε τις 
υπηρεσίες του, βέβαια δεν τον βλέπαμε συχνά και τον πληρώναμε 1.000,00 ευρώ το 
μήνα. Στη συνέχεια και με την βοήθεια των ζωόφιλων, μία ομάδα κτηνιάτρων μας 
πρότεινε ένα πρόγραμμα, δηλ. μας ζητούσε 6.000,00 – 7.000,00 ευρώ για τη 
στείρωση 50 σκυλιών και τον εμβολιασμό 100 σκυλιών καθώς και τη σήμανση. 
Είδαμε στην πορεία ότι συμφέρει αυτό το πρόγραμμα και το εφαρμόσαμε. Εκτός απ΄ 
αυτά, προβήκαμε και σε κάποια βελτίωση των εγκαταστάσεων, όπως την κατασκευή 
κάποιων στεγάστρων μέσα από το τεχν. πρόγραμμα του Δήμου. Είχαμε βέβαια σκοπό 
στη συνέχεια να μεγαλώσουμε και τον ατομικό αύλειο χώρο του κάθε σκυλιού, μας 
πρόλαβε όμως η ψήφιση του νέου νόμου που είχε άλλες προδιαγραφές και δεν 
προχωρήσαμε σ΄ αυτές τις κατασκευές. Αυτά όσο ήμουν εγώ Πρόεδρος, μετά έγινε ο 
κ. Γκαμπέσης.  

Πιστεύω ότι πρέπει ν΄ ακολουθήσουμε αυτό το πρόγραμμα που προβλέπεται 
από το νέο νόμο και για τα ίδια τα σκυλιά αλλά και για τους πολίτες γιατί τα σκυλιά 
μ΄ αυτό τον τρόπο ηρεμούν και απαλλάσσεται και ο Δήμος από την τόσο μεγάλη 
οικονομική επιβάρυνση. Αν δούμε βέβαια στην πορεία ότι το πρόγραμμα δεν μας 
συμφέρει, τότε ή θα κλείσουμε το κυνοκομείο, κάτι που δεν είναι καλό γιατί τα 
σκυλιά θα μείνουν αδέσποτα χωρίς να είναι στειρωμένα και η άλλη περίπτωση είναι 
να δαπανήσει ο Δήμος ένα αρκετά μεγάλο ποσόν για να ξανακάνει κυνοκομείο με 
καινούργιες προδιαγραφές και να μαντρώσουμε πάλι μέσα τα σκυλιά. 

Πουλασουχίδης: Ταλαιπωρηθήκαμε αρκετά την τελευταία δεκαετία 
τουλάχιστον με το θέμα των αδέσποτων. Η προηγούμενη δημ. αρχή επέλεξε να 
ιδρύσει ένα κυνοκομείο σύμφωνα με τις τότε ισχύουσες διατάξεις. Η πρωτοβουλία 
αυτή πολεμήθηκε και σχολιάστηκε πολύ δυσμενώς από διάφορες πλευρές, σήμερα 
όμως και το διαπιστώνω ευχάριστα βλέπουμε ότι έρχεται η νέα δημ. αρχή και 
αναγνωρίζει πως ό,τι έγινε, έγινε σύμφωνα με τις τότε ισχύουσες διατάξεις και 
λειτούργησε σύμφωνα με το νόμο, στοιχείο που μέχρι σήμερα δεν το αναγνώριζε. 
Ηδη ο νόμος βελτιώθηκε κι αυτό είναι ευχάριστο, προβλέπει καλύτερους όρους 
διαβίωσης για τα αδέσποτα του κυνοκομείου, που σήμερα θα πρέπει να λέγεται 
χώρος φιλοξενίας των αδέσποτων. Το πρόβλημα έχει δύο όψεις, η μία είναι αυτή που 
είπε και ο κ. αντιδήμαρχος στην εισήγησή του δηλ. αυτό που παρουσιάζεται στους 



δρόμους με τα αδέσποτα και το πρόβλημα της διαβίωσης των αδέσποτων και ο 
τρόπος περισυλλογής τους.  

Πιστεύω ότι ως Δήμος, θα πρέπει να ακούσουμε με προσοχή τις προτάσεις 
των σωματείων, να δεχθούμε αυτό που προσωπικά πρότεινα και από την 
προηγούμενη τετραετία όταν κενώθηκε μία θέση στη διοίκηση του κυνοκομείου, να 
εκπροσωπηθούν δηλ. τα δύο σωματεία που υπάρχουν στην πόλη και από κοινού να 
προσπαθήσουμε, αφενός μεν να τηρήσουμε τις διατάξεις που προβλέπει ο νόμος και 
αφετέρου να πετύχουμε μία κοινωνική ηρεμία στην πόλη, από τη μια να 
ικανοποιούνται τα φιλοζωικά σωματεία και από την άλλη να ικανοποιούνται και οι 
πολίτες, πολλοί από τους οποίους διαμαρτύρονται για το πρόβλημα που υπάρχει 
στους δρόμους. Η πρότασή μου είναι να εφαρμοστεί κατά γράμμα η πρόβλεψη του 
νόμου, να ενταχθεί ο Δήμος στο πρόγραμμα που θα του επιτρέψει με λιγότερα ή και 
καθόλου έξοδα για τους δημότες να λειτουργήσει το κυνοκομείο, να επιτευχθεί η 
στείρωση, ο εμβολιασμός, η καταγραφή των αδέσποτων και βέβαια θα πρέπει να 
αναλάβει και μία ευθύνη ο Δήμος γιατί ο νόμος προβλέπει υποχρεώσεις για τους 
ιδιοκτήτες των σκύλων και κανείς δυστυχώς μέχρι σήμερα και την προηγούμενη 
τετραετία και τώρα, δεν φρόντισε να μεριμνήσει για την εκπλήρωση αυτών των 
υποχρεώσεων των ανθρώπων που έχουν οικόσιτα σκυλιά και υπάρχει μία 
ανεξέλεγκτη κατάσταση. 

Δελαβερίδης: Πριν να ξεκινήσω να πω ότι σήμερα έμαθα ότι η κα 
Τσιαμήτρου δεν είναι πλέον πρόεδρος της Επιτροπής του Κυνοκομείου. Δεν έπρεπε 
να το ξέρουμε πιο μπροστά; Πότε έγινε αυτό και αντικαταστάθηκε από τον κ. 
Γκαμπέση; Όπως είπε και ο κ. Πουλασουχίδης, ο Δήμος μας το 2001 κατασκεύασε το 
κυνοκομείο, το οποίο ήταν σύννομο με όλες τις τότε διατάξεις, δεν ζητήθηκε ποτέ και 
από κανέναν να βγάλει άδεια λειτουργίας γιατί δεν το προέβλεπε η υπουργική 
διάταξη, επομένως αυτά που έλεγε ο Δήμαρχος εδώ, ότι θα δούμε τι θα γίνει, τι 
κατασκευάσαμε τότε και ξοδέψαμε τόσα χρήματα και ότι ήρθε υπουργική απόφαση 
που βρίσκει ακατάλληλο το κυνοκομείο κ.λ.π. ήταν λόγια περισσότερο για να τα 
περάσει στον κόσμο. Κάναμε λοιπόν ένα κυνοκομείο και αντιμετωπίσαμε το 
πρόβλημα μέχρι εκείνη τη στιγμή πολύ καλά, παρόλο που είχαμε προβλήματα με τα 
δύο κυνοφιλικά σωματεία του νομού. Ενδεχομένως αυτά τα σωματεία να ήξεραν 
κάποια κοινοτική οδηγία σύμφωνα με την οποία ήρθε η υπουργική απόφαση και 
δικαιώθηκαν αλλά τότε που δημιουργήσαμε το κυνοκομείο οι χώροι ήταν αυτοί που 
είχαν κατασκευαστεί άσχετα αν σήμερα είναι διαφορετικοί.  

Θα πρέπει λοιπόν οπωσδήποτε να προσαρμοστούμε σ΄ αυτή την υπουργική 
απόφαση. Όμως θα έλεγα ότι υπάρχουν δύο σκέλη στην απόφαση που πρέπει να 
πάρουμε. Μιλάμε για ένα πρόγραμμα δηλ. σήμανση, καταγραφή, στείρωση, 
εμβολιασμό, επανένταξη και υιοθεσία που σίγουρα πρέπει να είμαστε σ΄ αυτό και για 
ένα άλλο που είναι να κατασκευάσουμε ή όχι το υπάρχον κυνοκομείο. Θα έλεγα να 
ανακατασκευάσουμε το κυνοκομείο, τα σκυλιά που είναι μέσα θα πρέπει να 
παραμείνουν εκεί μέσα γιατί δεν μιλάει γι’ αυτά το πρόγραμμα που ήρθε. Αρα λοιπόν 
συμφωνώ με την καινούργια απόφαση, με την υλοποίησή της. 

Κουρουζίδης: Εστω και αργά δικαιωθήκαμε μετά από σειρά ετών, 
καταγγελιών και πολλών ωρών συζητήσεων εδώ στο Δ.Σ. από την τότε 
αντιπολίτευση και τώρα συμπολίτευση η οποία δικαιώνει ότι η κατασκευή του 
κυνοκομείου έγινε σύμφωνα με τον νόμο και όχι αυτά που ακούστηκαν τότε και 
λέγονταν στον κόσμο ότι είναι παράνομο, δεν κατασκευάστηκε σύμφωνα με τις 
υπουργικές αποφάσεις κ.λ.π. Ερχόμαστε σήμερα να συζητήσουμε και ακούστηκαν 
από τις προέδρους των κυνοφιλικών σωματείων ότι είναι μονόδρομος και πρέπει να 
εφαρμόσουμε τη λειτουργία του κυνοκομείου και την επανένταξη των σκυλιών. Το 
ζήτημα κατά τη δική μου άποψη μπαίνει εδώ, δηλ. να κάνουμε επανένταξη και ν΄ 
αλλάξει τι; Εάν τα στειρώσουμε δεν θα δαγκώνουν; Εάν τα επανεντάξουμε και είναι 
κάτι μαντρόσκυλα που έχουν έρθει από την περιφέρεια, θα αλλάξει τίποτα με τη 
στείρωσή τους; Δεν άκουσα σήμερα από τη διοίκηση του Δήμου ότι θα βάλουμε 10 
οδοκαθαριστές γιατί έγινε ναρκοπέδιο όλη η πόλη από τις ακαθαρσίες των σκυλιών. 
Το ζήτημα δεν είναι πόσο μας στοιχίζει αλλά τι πολιτική θέλουμε να ακολουθήσουμε. 
Κάποτε λέγαμε τα σκυλιά ζουν με τους ανθρώπους και σήμερα λέμε οι άνθρωποι 



ζουν με τα σκυλιά. Γι’ αυτό που ακούστηκε από την κα Καλπάκη και δεν ζήτησα επί 
προσωπικού κε Πρόεδρε, να πω ότι εμείς εκείνη την εποχή προσπαθήσαμε σύννομα 
να απαντήσουμε στο πρόβλημα των αδεσπότων κι έτσι κάναμε. Δεν κάναμε καμία 
παρέκκλιση σε κανένα σημείο απ΄ ότι έλεγε και υποχρέωνε τον Δήμο να 
λειτουργήσει. Για τα κελιά τότε ζητούσαν διαστάσεις 2Χ2 αλλά δεν ήταν 
υποχρεωτικά να γίνουν, η υποχρέωση  ήταν να γίνει αυτό όπως κατασκευάστηκε. Η 
άποψή μου είναι, όσο κι αν στοιχίζει στον Δήμο να γίνει ανακατασκευή και να μη 
γίνει επανένταξη γιατί πιστεύω ότι η επανένταξη δεν θα δώσει λύση διότι οι 
κατέχοντες σκυλιά δεν εφαρμόζουν αυτές τις υποχρεώσεις που βάζει ο νόμος. Ούτε ο 
Δήμος θα μπορέσει να το επιβάλλει διότι είναι σειρά υποχρεώσεων που εμείς οι 
Ελληνες δεν τηρούμε όπως οι Ευρωπαίοι. Πού είναι τα κυνοφιλικά σωματεία στην 
προσπάθεια του σημερινού Δήμου να βοηθήσουν σ΄ αυτό το πρόγραμμα;  
Η πρότασή μου είναι να δαπανήσει ο Δήμος όσα χρειάζεται ώστε κανένα σκυλί να 
μην κυκλοφορεί στην πόλη και να βοηθήσουν τα κυνοφιλικά σωματεία στην 
υιοθέτηση. 

Ουσουλτζόγλου: Είναι σίγουρα ένα ζήτημα μεγάλο που για το οποίο πολλές 
φορές στο παρελθόν έχει συζητήσει το Δημ. Συμβούλιο, το παρόν Δ.Σ. φέρνει πρώτη 
φορά σε ημερήσια διάταξη το θέμα. Οφείλω να πω ότι εγώ δεν μπορώ να πάρω πίσω 
την άποψη και εισήγηση που είχα το  1993 ως πρόεδρος της Επιτροπής Ποιότητας 
Ζωής τότε του Δήμου, όπου είχε πραγματοποιηθεί μία πολύ εμπεριστατωμένη 
εισήγηση, είχε γίνει σε συνεργασία με τα φιλοζωικά σωματεία και είχε περάσει 
ομόφωνα από το τότε Δημ. Συμβούλιο. Δεν υλοποιήθηκε η πρόταση, ίσως δεν ήταν 
και τόσο ώριμα τότε τα πράγματα, αργότερα η πρόταση αυτή αυτούσια, μεταφέρθηκε 
στο νομ. συμβούλιο, το 1996, έγινε πρόταση του νομ. συμβ. αλλά βεβαίως και πάλι 
δεν προχώρησε τίποτα προς αυτή την κατεύθυνση.  Αυτή η πρόταση δεν έχει καμία 
διαφορά απ΄ αυτήν που καταθέτουν τα φιλοζωικά σωματεία και σήμερα. Εγώ αυτά 
έλεγα τότε κι αυτά θα πω και σήμερα, θα συνεισφέρω για να είμαι  συνεπής με την 
ιστορία μου, και με κάποιες παρατηρήσεις που νομίζω χρήσιμες. Εμείς είμαστε αυτοί 
που παρατάμε τα σκυλιά στον δρόμο, άρα πριν απ΄ όλα πρέπει να ψάξουμε τις δικές 
μας ευθύνες, εμείς συνεργούμε στο να δημιουργηθούν αγέλες με τα γνωστά 
αποτελέσματα και ξέρουμε πολύ καλά ότι αν ήταν στειρωμένα τα σκυλιά δεν θα 
είχαμε πρόβλημα. Εμείς οι ίδιοι που γκρινιάζουμε για τα αδέσποτα, εμείς που 
υφιστάμεθα και τις συνέπειες πολλές φορές εμείς δημιουργούμε το πρόβλημα γιατί τα 
πετάμε στον δρόμο.  

Πρέπει να γίνει μία μεγάλη καμπάνια για να συνειδητοποιήσει κάπου και 
κάπως ο κόσμος κάποια πράγματα, πρέπει να υπάρξει μία δουλειά προς την 
κατεύθυνση της ευαισθητοποίησης των πολιτών, να παίρνουν  ένα σκυλάκι στο σπίτι 
τους όταν είναι πολύ σίγουροι ότι το θέλουν είτε είναι υγιές, τυφλό ή όταν γεράσει. 
Σήμερα τα πράγματα δεν είναι καλά. Αν οι πολυκατοικίες που είναι στα προάστια, 
γύρω από την πόλη υιοθετούσαν από ένα αδέσποτο θα είχαν έναν πρώτης τάξεως 
φύλακα με ένα φαγητό κι ένα κολάρο. Πρέπει να βρεθούν λοιπόν εκείνοι οι 
μηχανισμοί ενεργοποίησης της κοινωνίας, υπάρχουν πολλά προβλήματα και είναι 
γνωστά αλλά ας αναλάβουμε όλοι τις ευθύνες μας, γιατί και τα αδέσποτα βρίσκουν 
και κάνουν, όπως είναι τα πράγματα δεν δίνεται λύση, είναι υποχρεωτική η σήμανση, 
όπως λέει ο νόμος. Επίσης να συνειδητοποιήσουμε  ότι το πρόβλημα δεν λύνεται από 
τη μία μέρα στην άλλη αλλά κάποια στιγμή πρέπει να μπουν οι βάσεις, να ξεκινήσουν 
κάποια πράγματα και να είμαστε και σύννομοι.  

Συμφωνώ με τον κ. Πουλασουχίδη, θέλω ν΄ ακούσω κε Δήμαρχε την άποψή 
σας για την επανένταξη γιατί ουσιαστικά σ΄ αυτό το σημείο είναι το πρόβλημα. 
Σκυλιά στειρωμένα, μαρκαρισμένα και εμβολιασμένα, δεν ξέρω γιατί θα πρέπει να 
είναι φιλοξενούμενα στο κυνοκομείο όταν σκυλιά που δεν στειρωμένα  ή 
μαρκαρισμένα κυκλοφορούν και δημιουργούν αγέλες. Συμφωνώ με τον κ. 
Κουρουζίδη να συμμετέχουν στο Δ.Σ. εκπρόσωποι των φιλοζωϊκών σωματείων, ο 
εθελοντισμός πρέπει να επιβραβεύεται και να τον εκμεταλλευόμαστε με την καλή 
έννοια. 

Γιαννουλάκης: Είναι γεγονός ότι μέχρι σήμερα δεν υπήρχε ενιαία πολιτική για 
την επίλυση του ζητήματος γι’ αυτό και η εικόνα που παρουσιάζει η πόλη μας είναι 



κάθε άλλο παρά κολακευτική. Πιστεύω ότι αυτό το πρόγραμμα της επανένταξης, με 
το οποίο συμφώνησαν και πάρα πολλοί φορείς, θα μπορέσει να αποδώσει και να 
έχουμε αποτελέσματα τα οποία θα είναι ακόμη καλύτερα όταν το ίδιο πρόγραμμα 
εφαρμόσουν και όμοροι δήμοι και είναι ευνόητο αυτό.  
Σύμφωνα με εκτιμήσεις κάθε αδέσποτο ζώο έχει στατιστικά τρία χρόνια ζωή. Κατά 
συνέπεια αν ακολουθηθεί πιστά αυτό το πρόγραμμα, της περίθαλψης και στείρωσης 
όλων των αδέσποτων, σε τρία χρόνια κανένα ζώο δεν θα γυρνά στους δρόμους. 

Γκαμπέσης: Όπως ίσως γνωρίζετε είμαι υπεύθυνος από τον Δεκέμβριο στη 
δραστηριότητα που έχει το κυνοκομείο, προσωπικά εξομολογούμαι ότι δεν είχα ποτέ 
σχέση με τα σκυλιά και τα φοβάμαι και τα φοβόμουν ιδιαίτερα και γι’ αυτό είχα 
ζητήσει να μην έχω καμία επαφή σ΄ αυτή τη δραστηριότητα. Παρόλα αυτά όμως, με 
την ενασχόλησή μου, αγάπησα αυτό που λέγεται αδέσποτο και μάλιστα 
προσπαθώντας να φέρω σε επαφή μαθητές σχολείων και άλλους πολίτες, άνοιξα και 
το κυνοκομείο σε κάποιες επισκέψεις για να μπορούν να έχουν μία επαφή ώστε να 
εξοικειωθούν. Παρόλα αυτά δεν μπερδεύω ορισμένα πράγματα και πάνω απ΄ όλα ότι 
προέχει ο άνθρωπος, η ασφάλεια των παιδιών, να κυκλοφορούν ελεύθερα είτε 
αγαπούν τα σκυλιά είτε όχι. Δυστυχώς η νομοθεσία είναι μονόδρομος σε ότι αφορά τι 
πρέπει να κάνουμε αλλά θα πω αυτό που πιστεύω για να μπορέσουμε επιτέλους να 
καταλάβουμε ότι χρειάζεται μία πραγματική συνεργασία των υγιώς σκεπτόμενων 
ζωόφιλων και των υπόλοιπων συμπολιτών γιατί έχω διαπιστώσει ότι μεταξύ του ενός 
άκρου και της κυνοφοβίας υπάρχει ένα χάος. Οι μεν αγαπάνε υπερβολικά τα σκυλιά 
και οι δε τα μισούν και τα φοβούνται και άρα πρέπει να υπάρξει μεταξύ τους μία 
γέφυρα για να δοθεί και λύση.  

Το κυνοκομείο είναι ένα στολίδι, είναι υψηλών προδιαγραφών  άσχετα αν 
σύμφωνα με τη νομοθεσία θεωρείται ξεπερασμένο και απαράδεκτο κι αυτό γιατί τα 
κλουβιά είναι 1Χ1Χ1,2 ενώ η καινούργια νομοθεσία ζητάει να είναι 2Χ2Χ2. Στα 
πλοία, στις οικοδομές, στις διάφορες αυλές υπάρχουν κλουβιά που είναι 0,5Χ0,2. Η 
νομοθεσία είναι λοιπόν τόσο αυστηρή για τα κυνοκομεία και όχι για τους 
υπόλοιπους; Γιατί ν΄ αλλάξει ο νόμος και να είναι υποχρεωμένος ο Δήμος να δώσει 
100 εκατομμύρια για ν΄ αλλάξει τα κλουβιά; Τα κυνοκομεία πρέπει να παραμείνουν 
ως έχουν και τα καινούργια να γίνουν σύμφωνα με τον νέο νόμο. Νομίζω ότι ο 
νομοθέτης δεν είδε καλά το θέμα. Το κυνοκομείο βρίσκεται έξω από τη Βέροια, σε 
μία πολύ καλή περιοχή, είναι δίπλα τα σφαγεία απ΄ όπου μπορούμε να πάρουμε 
τροφή α΄ κατηγορίας αλλά δυστυχώς έχουμε 4 εργαζόμενους από τους οποίους 3 
είναι εργάτες που κάνουν πολλαπλών χρήσεων εργασίες κι ο ένας είναι οδηγός. Οι 
εργαζόμενοι θα έπρεπε να ήταν 5 αν θέλουμε να έχουμε κι έναν φύλακα που να 
φυλάει το κυνοκομείο και να μη ρίχνουμε ευθύνες στον καθένα όταν λείπουν 
φάρμακα ή όταν μπαίνουν και βγαίνουν σκυλιά ακατάλληλες ώρες. Εχει όμως 
γιατρούς που κάνουν καλά τη δουλειά τους και προϊσταμένη που έχει βάλει σε πολύ 
καλή τάξη όλα αυτά που γίνονται στο κυνοκομείο άσχετα που και η ειδικότητά της 
δεν είναι σχετική με την κτηνιατρική. Γίνεται προσπάθεια αλλά αυτός ο νόμος που 
ήρθε από τον Δεκέμβριο μας χάλασε τα πάντα. Προσπαθούμε χωρίς να ξέρουμε γιατί 
θα γίνει ή όχι. Περιμένουμε απαντήσεις για να γκρεμίσουμε τα κελιά και να κάνουμε 
μεγαλύτερα, να μπούμε σε προγράμματα που ήδη εφαρμόζονται. Εγώ νομίζω ότι 
είναι φαύλος κύκλος και τα αδέσποτα τα δημιουργούμε μόνοι μας εμείς οι πολίτες. 

Θα έπρεπε να υπάρχει δυνατότητα στο νέο κανονισμό, κάποιος που έχει ένα 
δεσποζόμενο και το βαριέται να το πηγαίνει στο κυνοκομείο και να μην το αφήνει 
ελεύθερο έξω. Πρέπει όλα τα σκυλιά, και κυρίως τα δεσποζόμενα, να έχουν 
ηλεκτρονική ταυτοποίηση ώστε αν παρατηθούν έξω να ξέρουμε τίνος είναι. Ο νόμος 
λέει να υπάρχει επανένταξη αλλά όχι σε εκκλησίες, σε σχολεία ή σε νοσοκομεία. 
Πρέπει κάποτε να γίνει αποδεκτό να υπάρχουν ελεύθερα σκυλιά τόσα όσα αντέχει η 
πόλη, κάθε γειτονιά να έχει ένα – δύο σκυλιά και όχι αγέλες. Είναι φοβερό αυτό που 
ζούμε η προϊσταμένη κα Φούφα κι εγώ από τις καταγγελίες πολιτών για τα αδέσποτα, 
ότι δηλ. τους επιτίθενται, ότι φοβούνται κ.λ.π. και να σπαταλάμε τόση ενέργεια και 
τόσο δυναμικό από το Δήμο για πράγματα που δεν μπορούμε να κάνουμε αφού ο 
νομοθέτης λέει ότι περισυλλέγονται μόνο τα επικίνδυνα, τα οποία επιβεβαιώνονται 



από τον κτηνίατρο, ο οποίος όμως καμιά φορά λέει ότι δεν είναι αφού δεν δάγκωσε 
κανέναν. 

Παπαστεργίου: Είναι κατά την άποψή μου σημαντικό ότι ήρθε σήμερα αυτό 
το θέμα μετά από δύο φορές που το έθεσα εκτός ημερήσιας διάταξης. Και είναι 
σημαντικό γιατί το πρόβλημα που υπάρχει με τα αδέσποτα είναι πραγματικό και 
πρέπει να αντιμετωπιστεί. Εχουμε ένα κυνοκομείο που μπορεί να προσφέρει σοβαρές 
υπηρεσίες και δεν τις προσφέρει αυτή τη στιγμή κι έχουμε και τα αδέσποτα που 
κυκλοφορούν στο δρόμο χωρίς στείρωση, με προβλήματα υγείας, χωρίς 
εμβολιασμούς και είναι αυτά που δημιουργούν και πρόβλημα υγείας για τους 
κατοίκους. Κατά συνέπεια πρέπει να παρθούν κάποια μέτρα.  

Τα μέτρα που προτείνονται από την εισήγηση είναι να εφαρμοστεί η 
νομοθεσία και σίγουρα σ΄ αυτό είμαι σύμφωνος όχι μόνο γιατί πρέπει να εφαρμόζεται 
πάντα η νομοθεσία αλλά γιατί αυτή κινείται στη σωστή κατεύθυνση και η οποία κατά 
την άποψή μου είναι η περισυλλογή, η στείρωση, η σήμανση, ο εμβολιασμός και η 
επανένταξη. Είναι σημαντικό να δούμε ότι μ΄ αυτόν τον τρόπο και τα σκυλιά θα 
αγαπήσει ο κόσμος και τα αδέσποτα θα μειωθούν και οι υιοθεσίες θ΄ αυξηθούν. Όταν 
κάποιος γνωρίζει ότι το σκυλί που θα παραλάβει και θα υιοθετήσει είναι 
εμβολιασμένο, έχει υποστεί τη στείρωση για να μη δημιουργούνται τα όποια 
προβλήματα νομίζω θα είναι πολύ πιο εύκολο. Ταυτόχρονα θα ήθελα να προτείνω να 
έρθει στο Δ.Σ. μία τροποποίηση κανονισμού λειτουργίας του κυνοκομείου 
εναρμονισμένη με τη νέα νομοθεσία και ταυτόχρονα η ένταξη του Δήμου και στα δύο 
προγράμματα που αναφέρονται στην υπουργική απόφαση. Οι απόψεις τόσο του κ. 
Πουλασουχίδη όσο και της κας Ουσουλτζόγλου με κάλυψαν σχεδόν ολοκληρωτικά. 

Γουναράς: Διαφαίνεται ότι συμφωνούμε τελικά όλοι πως ο Δήμος πρέπει να 
συμμορφωθεί και να υλοποιήσει αυτό το πρόγραμμα τη στιγμή μάλιστα που έχει και 
κέρδη απ΄ αυτή την υπόθεση. Επιμένω όμως να τονίσω μία πτυχή αυτού του 
ζητήματος. Πιστεύω ακράδαντα ότι δεν έχουμε ηθικό δικαίωμα, έναντι της 
δημιουργίας γενικά, να φυλακίζουμε αδιακρίτως τα σκυλιά σ΄ αυτά τα φριχτά 
κλουβιά. Σκεφθείτε κάποτε να εμφανιστούν ανώτερα όντα και να φυλακίζουν εμάς 
τους ίδιους μέσα σ΄ ένα κλουβί. Βέβαια παλιά δεν υπήρχε αυτός ο νόμος και 
εφαρμόστηκαν ορισμένες λύσεις ανάγκης, τώρα όμως νομίζω δεν έχουμε καμία 
δικαιολογία, ο Δήμος πρέπει να ενταχθεί και να εφαρμόσει αυτό το πρόγραμμα και 
δεν υπάρχει φόβος ότι θα παρεξηγηθεί ο κόσμος γιατί με μία κατάλληλη 
πληροφόρηση όλα θα τακτοποιηθούν. Ο κόσμος όταν δει ότι είναι εμβολιασμένα 
κ.λ.π. πιστεύω όλα θα πάνε καλά και δεν συμφωνώ ότι αυτά τα 100 σκυλιά θα 
παραμείνουν μέσα στο κυνοκομείο. Αυτά δεν δικαιούνται αυτού του νέου 
νομοθετήματος; 

Γεωργιάδης: Προσωπικά πιστεύω ότι συζητάμε ένα πολύ σοβαρό θέμα και 
κάτι μου λέει ότι θα μείνουμε ανοιχτοί γιατί απλά δεν θέλουμε. Τελικά τι είναι το 
κυνοκομείο; Το άσυλο που θα ψοφάνε ή θα εξοντώνονται τα αδέσποτα σκυλιά; Το 
καταφύγιο όπου θα θεραπεύονται τα άρρωστα σκυλιά, θα στειρώνονται και θα 
βγαίνουν ελεύθερα ή θα υιοθετούνται; Νομίζω ότι δεν βοηθάνε τα φιλοζωικά 
σωματεία όσα θα έπρεπε ή θα ήθελαν. Ορισμένοι άνθρωποι θα πουν τόσος κόπος και 
τόσα έξοδα για τα αδέσποτα σκυλιά; Κι ένα κομμάτι θα έχει δίκιο ένα άλλο όμως λέει 
και σ΄ αυτή την κατηγορία ανήκω κι εγώ, ότι δεν υπάρχει καλύτερος φίλος από το 
σκυλί για έναν άνθρωπο. 

Πρόεδρος: Διαδικαστικά ζήτησε τον λόγο ο κ. Αγγέλογλου ως φιλόζωος 
πολίτης για να τοποθετηθεί. 

Κουρουζίδης: Δεν θα είχα αντίρρηση αν είχε μπει στη διαδικασία αυτή πριν 
κάνουμε τις τοποθετήσεις μας. Δεν συμφωνώ λοιπόν. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Σιδηρόπουλος: Επιμένοντας στην άποψη που στοχεύει στην προστασία των 

συμπολιτών και ιδιαίτερα των μικρών παιδιών θα έλεγα, κι εφόσον αυτό είναι 
δυνατόν και είτε προβλέπεται από τον καινούργιο νόμο είτε όχι, να λειτουργήσει για 
κάποιο χρονικό διάστημα το κυνοκομείο φιλοξενώντας όλα αυτά τα άγρια αδέσποτα 
σκυλιά ώστε να απαλειφθεί αυτό το φαινόμενο της δικαιολογημένης φοβίας και των 
παραπόνων των συμπολιτών.  



Τσιαμήτρου: Ηθελα να τονίσω αυτό που είπαν κι άλλοι συνάδελφοι ότι με τη 
στείρωση και τα σκυλιά ηρεμούν και δεν δημιουργούν αγέλες και δεν 
πολλαπλασιάζονται. Αν θυμάμαι καλά δεν μιλήσαμε ποτέ για την κατασκευή, ότι δεν 
είναι σύμφωνα με κάποιες προδιαγραφές γιατί όπως ενημερώθηκα το κυνοκομείο 
πέρασε από έλεγχο της Κτηνιατρικής Υπηρεσίας και δόθηκαν οι σχετικές άδειες. 
Αυτό όμως δεν σημαίνει ότι ο αύλειος χώρος δεν χρειαζόταν να είναι λίγο 
μεγαλύτερος ή έτσι κατασκευασμένος ώστε τα σκυλιά να αυλίζονται σε μεγαλύτερο 
χώρο. Πέρα όμως από εκεί νομίζω ότι εμείς μιλήσαμε για το κόστος του κυνοκομείου 
και όχι για τις προδιαγραφές. 

Πουλασουχίδης: Χθες, όταν ξεκίνησε το θέμα, έθεσα κάποιες ερωτήσεις και 
θέλω να επιστήσω την προσοχή σας κε Πρόεδρε γιατί είναι ευθύνη δική σας. Ερχεται 
ένα εισηγητικό στο Δ.Σ. που αναφέρεται στην 259371/04 υπουργική απόφαση που 
βέβαια δεν υπάρχει γιατί η απόφαση είναι η 259419, όπως φαίνεται στο θέμα, κάτω 
αναφέρεται άλλη ανύπαρκτη και παρακάτω αναφέρεται με τη σωστή αρίθμηση αλλά 
με λάθος ημερομηνία κι αυτά θα πρέπει να τα προσέχετε μη δημιουργηθεί καμία 
παρεξήγηση και ψηφίσουμε τίποτε άλλο.  

Για το θέμα θέλω να πω ότι είναι ακατάληπτο το τι ζητάμε. Λέει ότι ο Δήμος 
ήδη κατέθεσε τα δικαιολογητικά στη Δ/νση Κτηνιατρικής κι έρχεται σήμερα ο 
αντιδήμαρχος που υπογράφει το εισηγητικό και ζητάει την έγκριση του Δ.Σ. αν θα 
υπαχθούμε στο πρόγραμμα και σε ποιο επί μέρους κομμάτι του. Οσον αφορά την 
πρόταση κι αυτή είναι ακατάληπτη. Καταρχήν, σύμφωνα με το άρθρο 7 της 
απόφασης του 2003, για να ενταχθεί κάποιος στο πρόγραμμα πρέπει προηγούμενα να 
συγκροτήσει τις επιτροπές παρακολούθησης και την δευτεροβάθμια τις οποίες απ΄ 
όσο ξέρω δεν έχουμε συστήσει. Αρα λοιπόν σήμερα εφόσον θέλουμε να ενταχθούμε 
στο πρόγραμμα, το πρώτο που έχουμε να κάνουμε είναι να συγκροτήσουμε τις 
επιτροπές. Να ψηφίσουμε λοιπόν τον εκσυγχρονισμό των εγκαταστάσεων, να 
συμφωνήσουμε και να προτείνουμε την ένταξή μας στην υλοποίηηση των επί μέρους 
στόχων και βέβαια να ψηφίσουμε την τροποποίηση του κανονισμού και την 
εναρμόνισή του με τις ισχύουσες διατάξεις που είναι ο νόμος και οι υπουργικές 
αποφάσεις. Μέχρι τότε, όπως προβλέπει ο νόμος δεν επιτρέπεται περισυλλογή 
αδεσπότων, παρά μόνον υπό όρους. Να εφαρμόσουμε λοιπόν κατά γράμμα το νόμο, 
να πετύχουμε κοινωνική ηρεμία με τα φιλοζωικά σωματεία και να κάνω και μία 
πρόταση μέσω Δ.Σ. ως προς αυτά, ότι η διάταξη της απόφασης της παρ. 12 του 
άρθρου 2/28262/93 προβλέπει ότι μπορούν να διαμορφωθούν μικροί χώροι. Αρα 
λοιπόν τα φιλοζωικά σωματεία, με τη συνδρομή του Δήμου, μπορούν να κάνουν 
μικρούς χώρους για να φιλοξενηθούν τα ζώα μέχρι να τελειώσει αυτή η διαδικασία 
και στην πράξη, να βρουν στέγη κι αυτά που σήμερα ζουν γύρω από κάποιες 
οικοδομές ή κάποιους χώρους χωρίς ιδιαίτερα μέτρα φιλοξενίας ή προστασίας των 
περαστικών. Αυτό βέβαια μπορεί να γίνει είτε από τον Δήμο αν δεν έχει 
εγκαταστάσεις αλλά μπορεί να γίνει οπωσδήποτε με τα φιλοζωικά σωματεία σε 
συνεργασία μ΄ ένα μέλος του κι ο Δήμος πρακτικά να ενισχύσει είτε με διάφορα μέσα 
είτε οικονομικά είτε άλλα για να διαμορφωθούν αυτοί οι χώροι.  

Οσον αφορά το κόστος κα Καραχατζή, και βέβαια μας φαίνεται παράλογο 
αλλά και τώρα δεν μας φαίνεται  παράλογο το ποσό των 196.000,00 ευρώ για τον 
εκσυγχρονισμό του κυνοκομείου; Και καλά κάνει ο Δήμος και το φουσκώνει γιατί 
τους πόρους που δικαιούται δεν τους παίρνει από την κεντρική διοίκηση. Και μη 
θέλετε να μας πείσετε ότι αυτό το ποσό θα πάει όλο στο κυνοκομείο αλλά θα λυθούν 
κι άλλα προβλήματα σε σχέση με τα αδέσποτα. 

Δελαβερίδης: Στο νομικό μέρος με κάλυψε ο κ. Πουλασουχίδης, επίσης και ο 
κ. Γκαμπέσης είπε αρκετά πράγματα στα οποία συμφωνώ. Μου κάνει εντύπωση όταν 
συζητούσαμε στην επιτροπή του κυνοκομείου τότε, έλεγαν τα δύο κυνοφιλικά 
σωματεία γιατί δεν έχουμε φύλακα το βράδυ. Εγώ ήξερα ότι παίρνουμε σκυλί να μας 
φυλάει ενώ τώρα πρέπει να φυλάμε εμείς τα σκυλιά. Εγινε το κυνοκομείο για να είναι 
τα σκυλιά μέσα, να έχουν το νερό τους και το φαγητό τους, να τα φροντίζουμε, να 
έχουν τον αύλειο χώρο αυτόν που είχαν και από εκεί και πέρα δεν νομίζω ότι ήταν 
ακατάλληλο, ούτε και τα έξοδα ήταν πάρα πολλά. Ηταν ένα οικόπεδο που 
διαμορφώθηκε, έγινε περίφραξη, έγιναν εγκαταστάσεις και σήμερα, αν θέλουμε να 



προσαρμοστούμε με την υπουργική απόφαση, να βάλουμε τα 195.000,00 ευρώ. Με 
προβληματίζει η επανένταξη. Λέμε να μπούμε στο πρόγραμμα αλλά που θα πάνε τα 
σκυλιά; Είπε ο κ. Γκαμπέσης ότι απαγορεύεται στους κεντρικούς δρόμους, δίπλα σε 
σχολεία, δίπλα σε εκκλησίες, άρα πού θα πάνε; Ποιο είναι το φυσικό τους περιβάλλον 
που λέει ότι πρέπει να πάνε; Ο νόμος ρητά προβλέπει ότι ισχύει η ρύθμιση από εδώ 
και πέρα. Μαζεύουμε, σημαίνουμε, καταγράφουμε, στειρώνουμε, υιοθετούμε και στη 
συνέχεια επανένταξη. Γι’ αυτά τα σκυλιά ναι αλλά γι’ αυτά που είναι ήδη στο 
κυνοκομείο να φροντίσουμε για υιοθεσίες, σε καμία περίπτωση δεν πρέπει να τα 
επανεντάξουμε. Συμφωνώ λοιπόν στην ανακατασκευή του κυνοκομείου και 
συμφωνώ επίσης να μπούμε στο πρόγραμμα, όπως έχουν δικαίωμα και όλοι οι δήμοι 
χωρίς να έχουν κυνοκομείο. 

Κουρουζίδης: Θα ήθελα να ρωτήσω τον Δήμαρχο γιατί μέχρι στιγμής δεν 
τοποθετήθηκε, θέλω ν΄ ακούσω την πρότασή του, ποια είναι η θέση του, ναι ή όχι 
στην επανένταξη;  

Προσωπική μου άποψη είναι ότι όπως είναι διαμορφωμένη η πόλη, με τις 
εκκλησίες κ.λ.π., όπως είπε και ο κ. Δελαβερίδης είναι αδύνατον να γίνει επανένταξη. 
Δεν έχω πρόβλημα να πω ότι είμαστε εδώ ναι μεν για να προστατέψουμε τα ζώα 
αλλά και τους συμπολίτες μας. Αν δεν έχουμε ξεκάθαρη πρόταση και πολιτική, το 
ζήτημα δεν θα λυθεί και είμαι σίγουρος γι’ αυτό. Πέρασαν ήδη δύο χρόνια και η νέα 
δημοτική αρχή δεν έκανε τίποτα. Μένουν δύο χρόνια ακόμη για τη θητεία σας και 
πιστεύω όχι ότι θα λιγοστέψουν τα σκυλιά στους δρόμους αλλά θα πληθύνουν κι αν 
είχαμε στο διάστημα 2000 – 01 βεβαιωμένα από το νοσοκομείο 400 κρούσματα 
δαγκώματος, στα επόμενα δύο χρόνια, με την επανένταξη που θέλετε να κάνετε κε 
Δήμαρχε, θα ζουν οι άνθρωποι με τα σκυλιά και όχι τα σκυλιά με τους ανθρώπους. 

Ουσουλτζόγλου: Νομίζω ότι ήμουν ιδιαίτερα σαφής στην πρωτομιλία μου γι’ 
αυτό δεν θα δευτερομιλήσω, θα περιμένω όμως ν΄ ακούσω την πρόταση και άποψη 
του κ. Δημάρχου για το θέμα της επανένταξης.  

Γκαμπέσης: Συνεχίζοντας την ενημέρωση ,μιας και είναι μονόδρομος βάσει 
νομοθεσίας για το τι πρέπει να κάνουμε, ήθελα να πω κε Πρόεδρε ότι η στείρωση 
κοστίζει για κάθε σκυλί περίπου 100,00 ευρώ και όπως διάβαζα στα πρακτικά από 
προηγούμενο συμβούλιο, ένας συνάδελφος είχε πει πως αν η θανάτωση ενός σκύλου 
είναι μία στυγνή δολοφονία, τότε μήπως η ολική στείρωση των θηλυκών ζώων είναι 
γενοκτονία; Μπαίνουν πολλοί προβληματισμοί όσον αφορά τη στείρωση που τόσο 
συζητάμε και το οικονομικό και η φιλοσοφία της. Λέμε για υιοθεσίες αλλά είδαμε κι 
έχουμε στοιχεία ότι διάφορα ανύπαρκτα πρόσωπα ή τα ίδια συνεχόμενα έκαναν 
υιοθεσία και τα άφηναν έξω ελεύθερα τα σκυλιά. Χρειάζεται λοιπόν να υπάρχει 
έλεγχος βάσει νομοθεσίας που δεν εφαρμοζόταν. Τώρα την εφαρμόζουμε αλλά τότε 
δεν γινόταν και τα περισσότερα σκυλιά που είναι έξω αδέσποτα υποτίθεται είναι 
υιοθετημένα. Η ηλεκτρονική ταυτοποίηση κοστίζει περίπου 7,00 ευρώ και πρέπει 
όλοι να την κάνουν κι αυτοί που έχουν σκυλιά στα σπίτια τους και τα αδέσποτα και 
αυτά που είναι στο κυνοκομείο για να έχουμε επιτέλους στοιχεία των ιδιοκτητών. Να 
έχουμε επίσης τη δυνατότητα να εφαρμόσουμε το νόμο και για τα δεσποζόμενα. Γιατί 
τα παιδιά να ζουν σε παιδικές χαρές και πάρκα που είναι γεμάτα ακαθαρσίες χωρίς να 
μπορεί κάποιος να βάλει μία τάξη; Αυτό είναι υποχρέωση της πολιτείας και όλων μας 
να απαιτήσουμε να ζούμε σε καθαρούς χώρους.  

Θεωρώ ότι παρόλα αυτά που συζητάμε, το πρόβλημα είναι μεγάλο, ο νόμος 
είναι μονόδρομος, μας δείχνει τι πρέπει να κάνουμε και λίγο πολύ όλοι 
εθελοτυφλούμε, ξέρουμε ότι αναγκαστικά θα υπάρχουν τα σκυλιά, ό,τι αποφάσεις και 
να πάρουμε δεν απαλείφεται το πρόβλημα και σε τελική ανάλυση ίσως να είναι 
θετικό να κάνουμε όλοι μία καμπάνια και σαν Δήμος και σαν ζωοφιλικά σωματεία, 
για να μπορέσουμε να εξηγήσουμε στα σχολεία στα παιδιά ότι δεν είναι όλα τα 
σκυλιά κακά και πρέπει να μάθουμε να ζούμε μ΄ αυτά.  

Ολοι εμείς που ασχολούμαστε δεν είμαστε εχθροί των αδέσποτων αλλά 
περισσότερο ευαισθητοποιημένοι γι’ αυτό και κάνουμε και κάποιες τοποθετήσεις που 
είναι πέρα από το να χαϊδέψω κάποια αυτιά φίλων γιατί απλούστατα θέλω να λυθεί 
αυτό το πρόβλημα. Ετσι όπως πάει, βάσει νομοθεσίας, δεν βλέπω να λύνεται. 
Τελειώνοντας να πω γι’ αυτό που ειπώθηκε δηλ. ποια η αναγκαιότητα να φυλάει 



φύλακας τα σκυλιά, ότι μέσα σ΄ εκείνους τους χώρους που είναι το ιατρείο και 
κτηνιατρείο, υπάρχουν ακριβά φάρμακα και πολλές τροφές και είναι μία περιοχή που 
λυμαίνεται από διάφορα παραβατικά στοιχεία. Είναι τέλος πάντων κάποια πράγματα 
που πρέπει να τα ελέγχουμε αν θέλουμε να λέμε ότι έχουμε ένα κυνοκομείο όπου 
υπάρχει μία τάξη κι επειδή δεν είναι δυνατόν να πάρουμε 10 άτομα προσωπικό που 
απαιτείται για να καλύψουμε τις ανάγκες ίσως θα χρειασθεί μία άλλου είδους 
φύλαξη, όπως συζητήσαμε και με τον κ. Δήμαρχο, για να μπορούμε να ελέγχουμε 
ακόμη και τους φύλακες. 

Παπαστεργίου: Εκείνο που λείπει αυτή τη στιγμή από τη συζήτηση είναι η 
άποψη του κ. Δημάρχου την οποία περιμένω κι αν χρειασθεί θα τοποθετηθώ μετά. 

Γουναράς: Αν και εξαντλήθηκε το θέμα, να τονίσω μία πτυχή γιατί μερικοί 
συνάδελφοι ανησυχούν με την επανένταξη, ότι δηλ. πολλά σκυλιά θα γυρίζουν στους 
δρόμους. Όπως συμβαίνει στη ζωή όλοι οι άνθρωποι δεν βλέπουν το ίδιο πράγμα με 
το ίδιο μάτι. Μπορεί ο συνάδελφος κ. Κουρουζίδης να ανησυχεί που ένας σκύλος θα 
περιφέρεται έξω από την εκκλησία, υπάρχουν όμως άλλοι άνθρωποι που το χαίρονται 
και σπεύδουν να τον χαϊδέψουν, αρκεί να μην είναι επικίνδυνος και να είναι 
εμβολιασμένος. Για δε το νοσοκομείο που είπε η κα Ουσουλτζόγλου ότι έγιναν 2.400 
δαγκώματα να πω ότι έγιναν κυρίως από σκυλιά που είχαν αφεντικά και ήταν άγρια 
κι όχι απ΄ αυτά του δρόμου κι ενώ στο νοσοκομείο θα έπρεπε να επικρατεί πανικός 
σας πληροφορώ ότι στο προαύλιό του οι κάθε είδους φιλόζωοι συντηρούν και 
ταΐζουν πολλά τέτοια σκυλιά. Να μην υπάρχει λοιπόν αυτή η ανησυχία για την 
επανένταξη. 

Βασιλική Τάκη: Καταρχήν για την τοποθέτηση του κ. Δελαβερίδη, ότι αυτά 
τα σκυλιά που ζουν μέσα είναι αδύνατον να επανενταχθούν, το Δ.Σ. είναι έτοιμο να 
ψηφίσει αυτή τη δαπάνη των 70 επιπλέον εκατομμυρίων για να συντηρούμε αυτά τα 
80 σκυλιά εκεί μέσα; 

Δελαβερίδης: Πώς πήρε τον λόγο κε Πρόεδρε η κα Τάκη; Μετά τις δικές μας 
τοποθετήσεις θα πάρει τον λόγο η κα Τάκη; 

Πρόεδρος: Η κα Τάκη τοποθετήθηκε χθες και της έδωσα τον λόγο να κάνει 
μία σύντομη παρέμβαση. Διευκρινίσεις θα κάνει για να μπορέσει το Σώμα να πάρει 
καλύτερη απόφαση. 

Κουρουζίδης: Διαδικαστικά. Θέλω να μου πείτε βάσει ποιου άρθρου και ποιας 
παραγράφου του κανονισμού λειτουργίας του Δ.Σ. ,έχει το δικαίωμα όποιος πρόεδρος 
ή όποιος πολίτης να δευτερολογήσει. Πείτε μου αλλιώς δεν θα επιτρέψω να 
παρανομήσεις. 

Πρόεδρος: Δεν έχετε κανένα δικαίωμα εδώ να επιτρέψετε ή όχι. Περιοριστείτε 
στα καθήκοντά σας. Καταλάβατε; Αρκετά σας έχω ανεχθεί κε Κουρουζίδη 
επανειλημμένως. 

Δελαβερίδης: Απαντήστε σ΄ αυτό που ρώτησε ο κ. Κουρουζίδης για να πάρει 
τον λόγο η κα Τάκη. 

Πρόεδρος: Ο πρόεδρος του Δ.Σ. διευθύνει τη συζήτηση, κρίνει ότι στο σημείο 
αυτό για περαιτέρω ενημέρωση των δημοτικών συμβούλων θα πρέπει να επέμβει η 
εκπρόσωπος των φιλοζωικών σωματείων που είχε παρέμβει και προεισαγωγικά της 
συζητήσεως και δίνει τον λόγο στην κα Τάκη. Οποιος πιστεύει ότι παρανομεί ο 
πρόεδρος του Δ.Σ. μπορεί να προσφύγει στην αρμόδια επιτροπή. 

Κουρουζίδης: Δεν είναι τρόπος αυτός ούτε απάντηση. 
Πρόεδρος: Σας είπα τη φιλοσοφία με την οποία δίνω τον λόγο. Ο πρόεδρος 

διευθύνει την συζήτηση και κρίνει σε ποιόν θα δώσει τον λόγο. Εχετε δικαίωμα να 
προσβάλετε την απόφαση. 

Πουλασουχίδης: Διαδικαστικά. Κε πρόεδρε δεχθείτε ότι τυπικά έχει δίκιο ο κ. 
Κουρουζίδης, δημοκρατία όμως έχουμε κι αν θέλει να δευτερολογήσει, πείτε ότι κατά 
παρέκκλιση του κανονισμού για να τελειώνουμε. Είστε άδικος όμως γιατί τον κ. 
Αγγέλογλου τον θέσατε στην έγκριση του Δ.Σ. και τον αδικήσατε. 

Πρόεδρος: Ο κ. Αγγέλογλου δεν είχε λάβει στη συζήτηση του θέματος εξ΄ 
αρχής. Η κυρία Τάκη είχε προεισαγωγικά τοποθετηθεί και γι’ αυτό το λόγο της 
έδωσα το δικαίωμα δευτερολογίας. 

Δελαβερίδης: Δευτερολογία επιτρέπεται; 



Πρόεδρος: Ούτε πρωτολογία επιτρέπεται κε Δελαβερίδη στον εκπρόσωπο 
φιλοζωικού σωματείου, πλην όμως για περαιτέρω διαφώτιση των δημοτικών 
συμβούλων κρίνω ότι πρέπει να παρέμβει. 

Βασιλική Τάκη: Το Δ.Σ. ετοιμάζεται να ψηφίσει μία επιπλέον δαπάνη 70 
εκατ. δρχ. για 80-100 ζώα που θα ζουν εκεί και τα οποία μπορεί να είναι και λιγότερα 
αφού θα υπάρχουν επανεντάξεις. Για το θέμα της επικινδυνότητας που τέθηκε, να πω 
ότι οι περισσότερες επιθέσεις σκύλων σε ανθρώπους είναι από δεσποζόμενα και είναι 
στατιστικά αποδεδειγμένο. Ολοι λένε ότι οι επιθέσεις είναι από αδέσποτο αλλά 
κανείς δεν το ψάχνει να δει ότι είναι δεσποζόμενα και σπάνια έχουμε επιθέσεις σε 
πολίτες από αδέσποτα. Στειρωμένα ζώα σημαίνει όχι αγέλες, ήρεμα ζώα, υγιή και 
λιγότερα προβλήματα για την πόλη. Η επανένταξη δεν μπορεί να γίνει σε σχολεία, 
νοσοκομεία και σε δρόμους ταχείας κυκλοφορίας και δεν αναφέρει τίποτε άλλο. 
Θέλουμε να συνεργαστούμε σ΄ αυτό το θέμα και ελπίζουμε από εδώ και μπρος να 
έχουμε καλύτερα αποτελέσματα. 

Δήμαρχος: Η εφαρμογή του κανονισμού δεν είναι κομμένη και ραμμένη στα 
μέτρα του καθενός. Δεν μπορούμε να τον ζητάμε για τους άλλους και να μην τον 
σεβόμαστε οι ίδιοι. Κατά κόρον συνάδελφοι διακόπτουν κι εμένα και άλλους 
συναδέλφους ενώ απαγορεύεται από τον κανονισμό και ούτε είναι το άπαν η τήρηση 
του κανονισμού όταν γίνεται γόνιμος διάλογος για να ενημερωθεί το Σώμα καλύτερα, 
να ακούσει απόψεις και κακώς κε Πρόεδρε δεν δώσατε και στον κ. Αγγέλογλου τον 
λόγο. Το θέμα αφορά όλη την κοινωνία και στον καθένα που θέλει να μιλήσει και να 
τοποθετηθεί για ένα τέτοιο σοβαρό θέμα να του δίνουμε τον λόγο κι ας διαφωνεί 
όποιος θέλει.  

Το θέμα των αδέσποτων ζώων στην πόλη μας απασχολεί την τοπική κοινωνία 
αλλά πολύ περισσότερο το Δ.Σ. πάνω από 15 χρόνια και τα τελευταία χρόνια 
κορυφώνεται μέρα με τη μέρα. Δυστυχώς παρά τις προσπάθειες και της 
προηγούμενης δημ. αρχής αλλά και της δικής μας, δεν είχαμε τα αναμενόμενα 
αποτελέσματα. Εδώ δεν είμαστε για να δικαιωνόμαστε ποιος είχε ή έχει δίκιο για τις 
απόψεις του και ούτε οι απόψεις είναι αμετάκλητες. Δυστυχώς τα γεγονότα στη ζωή 
πολλές φορές μας αναγκάζουν να μεταβάλουμε απόψεις και είναι πολύ φυσικό και 
θεμιτό αυτό. Εγινε ένα κυνοκομείο με πολλά χρήματα. Επανερχόμενος στη χθεσινή 
συζήτηση περί των μελετών, χωρίς να θέλω να οξύνω τα πνεύματα, κάπως έτσι έγινε 
κι αυτή η μελέτη του κυνοκομείου, μ΄ αυτές δηλ. τις αντιλήψεις που ακούγαμε χθες 
για τις μελέτες. Η πρώτη μελέτη που είχε υποβληθεί στο υπουργείο Γεωργίας ήταν 
για 25 εκατομμύρια, η δεύτερη για 50, η τρίτη για 75 και τελικά κατέληξε το 
κυνοκομείο να ολοκληρωθεί με 150 εκατομμύρια και μάλιστα χωρίς να πληροί τις 
προδιαγραφές, κάτι που  ήταν γνωστό από την πρώτη μέρα γι’ αυτό και ποτέ δεν πήρε 
άδεια, αν θυμάμαι καλά. Γι’ αυτό και οι κτηνίατροι δεν δέχθηκαν ποτέ να μπουν στη 
διοίκηση ή σε κάποια φάση αποχώρησαν  ή δεν συμμετείχαν στις συνεδριάσεις της 
επιτροπής του κυνοκομείου. Από την πρώτη μέρα τα φιλοζωικά σωματεία ήταν 
αντίθετα με την κατασκευή και λειτουργία του κυνοκομείου, την έλεγαν σύγχρονη 
φυλακή, κάτι που λέω κι εγώ ότι είναι, γιατί από την πρώτη μέρα υιοθέτησα τις 
απόψεις τους και τότε που  ήμουν στην αντιπολίτευση αλλά και τώρα που είμαι στη 
συμπολίτευση. Δυστυχώς όμως δεν μπορέσαμε να εφαρμόσουμε όσα προέβλεπε και 
η τότε νομοθεσία αλλά και η τώρα, γιατί η ελληνική νομοθεσία έλεγε άλλα και η 
ευρωπαϊκή άλλα, προσαρμόσθηκε η ελληνική στην ευρωπαϊκή και γι’ αυτό έχουμε 
αυτές τις αλλαγές. Δεν ήταν σύννομη η λειτουργία του κυνοκομείου γιατί δεν 
υπήρχαν τα σκέπαστρα, γι’ αυτό και μας ανάγκασαν από την πρώτη μέρα που 
αναλάβαμε τη διοίκηση του Δήμου να τα κάνουμε και διέθεσε ο Δήμος πάνω από 
20.000,00 ευρώ πέρυσι χωρίς να τα ολοκληρώσει. Ηρθε εντωμεταξύ η αλλαγή της 
νομοθεσίας και απαιτεί άλλες διαστάσεις για τα κλουβιά.  

Κάποιοι συνάδελφοι θέλουν ν΄ ακούσουν την πρότασή μου, αλλά φαίνεται 
όταν μιλώ προτιμούν να με διακόπτουν και δεν παρακολουθούν αυτά που λέω. Γιατί 
αν παρακολουθούσαν χθες την απάντηση που έδωσα σε κάποιες ερωτήσεις 
συναδέλφων προέκυπτε και η άποψή μου. Υιοθέτησα τις απόψεις των φιλοζωϊκών 
σωματείων που είναι σύμφωνες με την υπουργική απόφαση, αυτό λέει και το 
εισηγητικό σημείωμα και απ΄ ότι κατάλαβα το αντιλήφθηκε μόνον ο κ. Παπαστεργίου 



που κατά γράμμα είπε στην πρωτομιλία του αυτά που είπα χθες εγώ. Πρώτον κάναμε 
αίτηση στο υπουργείο μέσω της Κτηνιατρικής Υπηρεσίας να μας χρηματοδοτήσει για 
την ανακατασκευή των κλουβιών, δεύτερον εφαρμογή της υπουργικής απόφασης που 
δημοσιεύθηκε στο Φ.Ε.Κ. και ήταν πίσω από το εισηγητικό, τρίτον προσαρμογή του 
υπάρχοντος κανονισμού στην ισχύουσα νομοθεσία.  

Το θέμα ήρθε στο Δ.Σ. γιατί έγιναν ερωτήσεις από συναδέλφους στα 
προηγούμενα συμβούλια και είπα ότι πρέπει να φέρουμε θέμα γιατί πράγματι είναι 
πρόβλημα τα αδέσποτα σκυλιά στην πόλη μας και μάλιστα με τα τελευταία 
δαγκώματα που έγιναν και τα δημοσιεύματα του Τύπου, οξύνθηκαν τα πνεύματα.  
Πρέπει να προετοιμάσουμε την κοινωνία της πόλης μας και κυρίως εμείς με την 
εφαρμογή της ισχύουσας νομοθεσίας που συμπίπτει με τις απόψεις των φιλοζωικών 
σωματείων που πάντα ζητούσαν ό,τι ισχύει στην Ευρώπη να ισχύσει και στην 
Ελλάδα. Μέχρι λοιπόν να τροποποιήσουμε τον κανονισμό, που θέλει ένα χρονικό 
διάστημα γιατί γίνεται μέσω Δημαρχειακής, φέραμε θέμα στο Δ.Σ. ν΄ ακούσουμε τις 
απόψεις των συναδέλφων και να καταγράψουμε τα πάντα γιατί ούτε η Υπηρεσία ούτε 
η Διοίκηση τα ξέρει όλα. Δεν θέλω να αναφερθώ, ούτε να κάνω τον υπερευαίσθητο, 
ότι εγώ είμαι φιλόζωος και κάποιοι άλλοι δεν είναι, γιατί όλοι λίγο πολύ είχαμε, 
έχουμε ή θα έχουμε σκυλιά και ειδικά όσοι προέρχονται από την περιφέρεια. 
Ανέκαθεν ο άνθρωπος ήταν φίλος με το σκυλί, τώρα έγιναν εχθροί ή φροντίζουν να 
γίνονται. Δεν θα πω πόσα εκατομμύρια μας κοστίζει γιατί θα πείτε ότι το κάνω γιατί 
θέλω να αποφύγω το οικονομικό κόστος. Θέλουμε ή όχι θα προσαρμοστούμε στην 
υπουργική απόφαση αν θέλουμε βέβαια να πάρουμε και τη χρηματοδότηση και να 
μην πάρουμε χρήματα του βεροιώτικου λαού. Θέλουμε δεν θέλουμε θα κάνουμε 
σύλληψη, στείρωση, εμβολιασμό και επανένταξη στην κοινωνία, έξω στους δρόμους, 
στα πάρκα και στις πλατείες. Από εκεί φαίνεται ο  πολιτισμός μας. Δεν μπορούμε να 
λέμε ότι είμαστε Ευρωπαίοι ή παγκοσμιοποιημένοι και να μην ξέρουμε  ότι τα σκυλιά 
που έχουμε στα διαμερίσματα τώρα και πρώτα στις αυλές μας όταν τα βγάζουμε έξω 
δεν πρέπει να ρυπαίνουν και δεν χρειάζεται να στέλνει ο δήμαρχος ή ο αντιδήμαρχος 
την δημοτική αστυνομία πίσω από κάθε συμπολίτη για να τον γράφει και να 
πληρώνει το πρόστιμο. Αν θέλουμε να λύσουμε όλοι μαζί το πρόβλημα πρέπει να 
βάλουμε κάποιους κανόνες τους οποίους θα πρέπει να τηρούμε πρώτα εμείς. 
Πρότασή μας είναι εφαρμογή της υπουργικής απόφασης, προσαρμογή του 
κανονισμού λειτουργίας εκεί κι αν δεν έχουμε συστήσει τις επιτροπές που 
προβλέπεται θα το κάνουμε. Γι’ αυτό ήρθε το θέμα στο Δ.Σ., να γράψουν οι 
δημοσιογράφοι στον κόσμο ότι πρέπει να αγαπάμε τα σκυλιά και όχι να τα 
πετροβολούμε για να μη μας δαγκώνουν. Σύλληψη, εμβολιασμός, στείρωση, 
επανένταξη έξω και τροποποίηση του κανονισμού. Αυτή είναι η πρότασή μου και 
μέχρι τότε να ισχύει αυτό που είπα. 

Πουλασουχίδης: Διαδικαστικά. Σωστά ήταν αυτά που είπε ο κ. Δήμαρχος 
αλλά ήταν εκτός κανονισμού. Στα διαδικαστικά θέματα της λειτουργίας του Δ.Σ. δεν 
έχει δικαίωμα ο Δήμαρχος και από το νόμο και τον κανονισμό να συμμετέχει. Επειδή 
όμως ήταν σωστά, άσχετα αν στη συνέχεια τα αναίρεσε με την τοποθέτησή του, δεν 
θέτω διαδικαστικό θέμα αλλά απλά προς ενημέρωση του προεδρείου. Το θέμα 
εισάγεται σαν έγκριση ή μη εφαρμογής της 259419/04 απόφασης η οποία λέει: 
«καθορισμός προϋποθέσεων δικαιολογητικών ύψους και τρόπου πληρωμής των 
δικαιούχων οικονομικής ενίσχυσης». Δεν λέει ούτε πώς θα λειτουργούν τα 
κυνοκομεία, ούτε πώς θα γίνεται η επανένταξη και τα σχετικά. Αυτά λέγονται στις 
δύο άλλες αποφάσεις του 2003, τις οποίες δεν φέρνεται εδώ για να εγκρίνουμε. Αρα 
επανέρχομαι σ΄ αυτό που πρότεινα, ότι σήμερα πρέπει εμείς να αποφασίσουμε ότι ο 
Δήμος θα υποβάλει την πρόταση για τον εκσυγχρονισμό για να πάρει την 
επιχορήγηση από το υπουργείο και θα εναρμονιστεί με τις διατάξεις των αποφάσεων 
του 2003. Και δεν απαντήθηκε αυτό που ρώτησα, τι θα γίνει η απαραίτητη 
προϋπόθεση για την ένταξη κάποιου στο πρόγραμμα και την επιχορήγησή του της 
σύστασης των επιτροπών. Επειδή άκουσα ότι συστήθηκαν οι επιτροπές από τον κ. 
Γκαμπέση, κανένας κ. Γκαμπέσης δεν είναι αρμόδιος να συστήσει επιτροπές του 
Δήμου, αρμόδιο είναι το Δ.Σ. και μάλιστα συμμετέχει ένας αιρετός δημοτικός 



σύμβουλος που ορίζεται από τον Δήμο και όλοι οι εκπρόσωποι στις επιτροπές 
ορίζονται από το Δ.Σ. κατά τον κώδικα. 

Δήμαρχος: Γνωρίζει ο κ. Πουλασουχίδης ότι στην περίληψη των θεμάτων δεν 
μπορεί να συμπεριλαμβάνονται τα πάντα. Σημασία δεν έχει τι γράφει η ημερήσια 
διάταξη, αλλά τι γράφει το εισηγητικό και ποια είναι η πρότασή του. 

Πρόεδρος: Οι αποφάσεις του 2003 κε Πουλασουχίδη αναφέρονται στο 
εισηγητικό, το θέμα εισάγεται με τη σωστή του διάσταση κατά την άποψη του 
προεδρείου και είναι αν θα πρέπει να εφαρμόσουμε τη συγκεκριμένη υπουργική 
απόφαση.  Βεβαίως από τη στιγμή που αναφέρονται αυτές οι αποφάσεις στο 
εισηγητικό σημαίνει ότι είναι γνωστές. Κατά συνέπεια ορθώς εισήχθη το θέμα. 

Δελαβερίδης: Θα ήθελα να κάνουμε μία πρόταση. Να επιτρέψουμε στον κ. 
Αγγέλογλου να τοποθετηθεί. 

Πρόεδρος: Δεν μπορούμε να παίζουμε κε Δελαβερίδη, τη μία να του 
απαγορεύουμε και την άλλη να του επιτρέπουμε να μιλήσει. Είμαστε σε διαδικασία 
τριτολογίας. 

Πουλασουχίδης: Όταν κάνω κάπου λάθος κε Πρόεδρε δεν είναι κακό να το πω 
και στην πολιτική είναι και προτέρημα. Επανέρχομαι και λέω ότι ψηφίζουμε σήμερα 
αν θα εφαρμόσουμε τους επί μέρους στόχους κι αν θα εκσυγχρονίσουμε τις 
εγκαταστάσεις του κυνοκομείου για να γίνει καταφύγιο ζώων. Η απόφαση που 
λέγεται στο θέμα αναφέρεται σε χρηματοδότηση και τις προϋποθέσεις αυτής. Ηδη για 
την ένταξή μας έχουμε υποβάλει τα δικαιολογητικά μέσω της Δ/νσης Κτηνιατρικής. 
Σήμερα όπως σωστά λέει και ο κ. Δήμαρχος αποφασίζουμε να εφαρμόσουμε τον 
εκσυγχρονισμό, τις διατάξεις των υπουργικών αποφάσεων αλλά αυτές που ρυθμίζουν 
θέματα λειτουργίας περισυλλογής, εμβολιασμών και επανένταξης είναι οι δύο 
αποφάσεις του 2003. Δεν είναι κακό λοιπόν να τροποποιήσουμε το θέμα γιατί π.χ. ο 
κ. Κουρουζίδης που δεν θέλει την επανένταξη, μπορεί να κάνει μία προσφυγή και 
ακυρώνεται η απόφαση γιατί αλλιώς εισάγεται το θέμα κι άλλα ψηφίζουμε. Λέω μία 
άποψη που πιστεύω ότι είναι σωστή και δεν θέλω να αντιδικήσω. Αν θέλουμε να 
είμαστε σωστοί θα πρέπει να ψηφίσουμε τον εκσυγχρονισμό των εγκαταστάσεων, την 
υλοποίηση των επιμέρους στόχων, την τροποποίηση των διατάξεων του κανονισμού 
που θα έρθει με τη διαδικασία που προβλέπεται από τον κώδικα. Βέβαια πάλι δεν 
παίρνω απάντηση για τις επιτροπές και φοβάμαι ότι πάλι θα έχουμε πρόβλημα. Θα 
μας έρθει πίσω η απόφαση και θα μας πουν ότι δεν μπορούμε να υπαχθούμε σ΄ αυτή 
την επιχορήγηση εφόσον δεν έχουμε συγκροτήσει τις επιτροπές που είναι αδιανόητο 
να συγκροτούμε με απόφαση του Δημάρχου ή αντιδημάρχου που από το νόμο τις 
ορίζει ο Δήμος. Έναν εκπρόσωπο θα ορίσουμε γιατί όλοι οι άλλοι ορίζονται από την 
υπουργική απόφαση. 

Δελαβερίδης: Δεν θα αναφερόμουν ποτέ σ΄ αυτά που έκανε η κα Τάκη 
προεκλογικά στην προηγούμενη δημ. αρχή αλλά σήμερα με ανάγκασε και θα το πω. 
Η κα Τάκη καταρχάς γνωρίζετε ότι ήταν υποψήφια με τον συνδυασμό σας. Εμείς 
κάναμε περισυλλογή των σκυλιών και η κα Τάκη πήγαινε στο κυνοκομείο το βράδυ, 
άνοιγε τις πόρτες και απελευθέρωνε τα σκυλιά. Αυτός είναι ο φιλοζωικός σύλλογος. 
Γνωρίζετε ότι πάνω στα μάρμαρα της Εθνικής Τράπεζας όπως και σε όλα τα 
μάρμαρα μέχρι πάνω υπήρχαν ζωοτροφές; Και γνωρίζουμε όλοι ότι το σκυλί εκεί που 
τρώει εκεί μένει κι εκεί γαβγίζει. Γι’ αυτό ήταν τα σκυλιά εκεί.  

Είπατε κε Δήμαρχε ότι δεν πληρούσε το κυνοκομείο τις προδιαγραφές. Αλλα 
όμως λέει ο κ. Γκαμπέσης και άλλα λέει στην εισήγησή του. Λέτε, κι αυτό λέγανε και 
οι δύο σύλλογοι, ότι πρόκειται για σύγχρονη φυλακή. Τι έπρεπε να κάνουμε; Να 
διαθέσουμε για το κάθε σκυλί ένα στούντιο; Όχι βέβαια. Εγώ θέλω να ξεχωρίσω και 
κάνω πρόταση. Άλλη απόφαση πρέπει να πάρουμε για την ανακατασκευή και άλλη, 
αυτή του 2004, για να μπούμε στο πρόγραμμα που αναφέρει σήμανση, καταγραφή, 
στείρωση, εμβολιασμό, υιοθεσία και επανένταξη. Βεβαίως έχω επιφυλάξεις σε ό,τι 
αφορά την επανένταξη γιατί πού θα πάνε τα σκυλιά; Αν μαζέψουμε τα σκυλιά, τα 
στειρώσουμε και τα απελευθερώσουμε δεν μπορώ να καταλάβω γιατί να 
ανακατασκευάσουμε το κυνοκομείο. 

Κουρουζίδης: Τέσσερα χρόνια στην αντιπολίτευση, δύο χρόνια Δήμαρχος και 
τελικά μάθαμε την άποψή σας η οποία είναι η επανένταξη. Επί τέσσερα χρόνια 



ρωτούσε ο κ. Χασιώτης τον κ. Σκουμπόπουλο ποια είναι η θέση του και 
ξεγλιστρούσε λέγοντας τη μία ναι στην επανένταξη και μία όχι. Τώρα όμως έχετε κι 
εσείς ταυτότητα μ΄ αυτά που είπατε κε Δήμαρχε. Είπατε ναι στην επανένταξη κι αυτό 
είναι πολύ σημαντικό για το πολιτικό μέλλον σας, διότι  όπως είπα το πρόβλημα δεν 
θα λυθεί και δεν θα έχετε πλέον δικαιολογίες.  Για την αποκατάσταση της αλήθειας. 
Είπατε ότι δεν υπήρχε κτηνίατρος στην επιτροπή αλλά να σας ενημερώσω ότι υπήρχε. 
Δεν καταλαβαίνω γιατί να κάνουμε αυτές τις επενδύσεις και να είναι κέντρο 
διερχομένων το κυνοκομείο, αφού γνωρίζουμε ότι δεν μπορούμε να περισυλλέξουμε 
παραπάνω από δύο – τρία σκυλιά. Γιατί να πάρουμε αυτή τη χρηματοδότηση, να 
κάνουμε τόσες δαπάνες, αφού θέσατε ότι θα γίνει επανένταξη των σκυλιών; Είμαι 
κατά της επανένταξης κι αυτή είναι η θέση μου. Επειδή διαδικαστικά έχουν γίνει 
πολλές παραβάσεις του κανονισμού και της λειτουργίας του Δ.Σ., απέχω από την 
ψήφιση οποιασδήποτε πρότασης. 

Γκαμπέσης: Ηθελα να πω ότι πρόσφατα ήμουν στη Φινλανδία και δεν είδα 
ούτε ένα σκυλί αδέσποτο, ούτε ένα σκυλί με ιδιοκτήτη χωρίς λουρί. Αυτό το 
φαινόμενο που επικρατεί στη Βέροια, και γενικότερα στις ελληνικές πόλεις, είναι 
απαράδεκτο και όποια απόφαση και να πάρουμε πρέπει πρώτα να παρθεί μέριμνα 
ώστε να βελτιωθούμε όλοι, από τη μια να αγαπάμε και από την άλλη να σεβόμαστε 
τα σκυλιά αλλά και με πρωτεύοντα ρόλο την αγάπη και τον σεβασμό προς τους 
συνανθρώπους μας. 

Παπαστεργίου: Είναι γεγονός πραγματικά κε Δήμαρχε ότι όλες οι πολιτικές 
που έχουν ακολουθηθεί μέχρι τώρα δεν έφεραν αποτέλεσμα. Νομίζω ότι θα έχουμε 
αποτέλεσμα πάνω στο πρόβλημα που έχουμε με τα αδέσποτα αν η πολιτική που 
ακολουθηθεί θα συνοδεύεται και με συναίνεση. Εκτιμώ και πιστεύω ότι η νομοθεσία 
που υπάρχει σήμερα δίνει αυτή τη δυνατότητα. Δεν πρέπει να φοβόμαστε την 
επανένταξη που δεν είναι τίποτε άλλο παρά μία ένταξη σκυλιού εκεί που ανήκει και 
μάλιστα ενός σκυλιού που ενδεχόμενα να ήταν άρρωστο και το οποίο με τη βοήθεια 
και λειτουργία του κυνοκομείου θα παραδοθεί στην κοινωνία υγιές. 

Δήμαρχος: Η παραποίηση, η παραπληροφόρηση που συχνά γίνεται και σ΄ 
αυτά που έλεγα στο παρελθόν αλλά και τώρα είναι άνευ προηγουμένου. Τώρα 
φαίνεται ποιος έχει θέση και ποιος δεν έχει. Σταθερά κι από τότε που ήμουν στην 
αντιπολίτευση, αυτές ήταν οι θέσεις μου, πολύ περισσότερο τώρα που έχουμε την 
ευθύνη διοίκησης της του Δήμου. 

Ουσουλτζόγλου: Διαδικαστικά κε Πρόεδρε σε ποιους αναφέρεται; 
Πρόεδρος: Δεν αναφέρθηκε σε σας κα Ουσουλτζόγλου. Είναι λάθος η 

παρέμβασή σας. 
Δήμαρχος: Η κα Ουσουλτζόγλου απέφυγε να τοποθετηθεί λέγοντας ότι θα το 

κάνει αφού ακούσει τον Δήμαρχο αλλά δεν το έκανε κι όταν τον άκουσε. 
Ουσουλτζόγλου: Η πρότασή μου και η θέση μου ήταν σαφέστατες. Είπα ότι 

εγώ τοποθετήθηκα αλλά θέλω ν΄ ακούσω και την άλλη μεριά. 
Πρόεδρος: Εάν εσείς, όπως λέτε, ήσασταν σαφέστατη και ο κ. Δήμαρχος λέει 

ότι δεν ήσασταν κι αφού έχει καταγραφεί η άποψή σας και υπάρχει και κόσμος που 
σας ακούει, ποιο είναι το πρόβλημά σας; Εν πάση περιπτώσει υπάρχουν και τα 
πρακτικά και δε νομίζω να ήταν εύστοχη η παρέμβασή σας, είναι λανθασμένη και 
σας παρακαλώ να μην ξαναπαρέμβετε. 

Δήμαρχος: Πάγια η τακτική της αντιπολίτευσης να διακόπτει τον Δήμαρχο 
όταν τοποθετείται ενώ ο Δήμαρχος δεν διακόπτει και υπομονετικά ακούει τους 
συνομιλητές ακόμη κι όταν τον προσβάλουν χυδαία. Αλλά όταν η αρχηγός της 
παράταξης δεν σέβεται τους κανόνες και πρώτη αυτή διακόπτει, τι να πουν οι 
υπόλοιποι συνάδελφοι του συνδυασμού της που συναγωνίζονται όλοι τους ή οι 
περισσότεροι, ποιος θα προσβάλει περισσότερο τον Δήμαρχο και ποιος θα τον 
διακόψει περισσότερο, λες και θα κερδίσουν κάτι μ΄ αυτό; Το μόνο που κερδίζουν 
είναι να ταλαιπωρούν το Σώμα και τους συμπολίτες.  

Εμείς έχοντας ξεκάθαρη θέση και η αντιπολίτευση όχι και προσπαθώντας 
κάποιοι συνάδελφοι της αντιπολίτευσης να κρυφτούν πίσω από την παράγραφο, τον 
τίτλο του θέματος, το κεντρικό σημείο του σημειώματος, αποφεύγουν να 
τοποθετηθούν. Ακούσαμε και το πιο ωραίο από τον κ. Κουρουζίδη ότι επειδή έγιναν 



πολλές παραβάσεις απόψε στη συζήτηση και τις περισσότερες τις έκανε ο ίδιος, δεν 
θα ψηφίσει το θέμα. Και δεν θα το ψηφίσει γιατί δεν έχει θέση, όπως δεν είχε πάντα. 

Τελειώνοντας κι επειδή δεν θέλω να κρυφτώ ή να διορθώσω τυχόν λάθη γιατί 
εμείς δεν είμαστε αλάνθαστοι αλλά ήταν άλλοι που διοικούσαν χρόνια τον Δήμο και 
δεν δεχόταν ποτέ τις υποδείξεις μας γι’ αυτό ο λαός τους έστειλε εκεί που τους 
έστειλε, βάλτε πρόταση κε Πρόεδρε στο Σώμα να ψηφίσουν να ισχύσουν όλες οι 
υπουργικές αποφάσεις που ισχύουν αυτή τη στιγμή και όχι μόνον η πρώτη που 
αναφέρεται στην περίληψη του θέματος, να τροποποιηθεί και να προσαρμοσθεί ο 
κανονισμός του κυνοκομείου και στην επόμενη συνεδρίαση, αν δεν έχουν 
συγκροτηθεί νόμιμα οι επιτροπές, να φέρουμε θέμα για να τις συγκροτήσουμε. Δεν 
ξέρω αυτή τη στιγμή αν συγκροτήθηκαν ή ανασυγκροτήθηκαν νόμιμα οι επιτροπές, 
θα το ερευνήσουμε κι αν κάναμε λάθος θα το διορθώσουμε σε επόμενη συνεδρίαση. 
Για να τελειώνουμε και να μην κρυβόμαστε πίσω από το δάκτυλό μας όλοι εδώ μέσα. 

Απόψε αποκαλύφθηκαν ποιοι είναι ζωόφιλοι, ποιοι ενδιαφέρονται για τα 
προβλήματα της πόλης και ποιοι θέλουν να τα λύσουν. 

Πουλασουχίδης: Καταρχήν κε Πρόεδρε οι νόμοι και οι υπουργικές αποφάσεις 
ισχύουν είτε τις ψηφίσει είτε όχι το Δ.Σ. Η πρότασή μου είναι συγκρότηση των 
επιτροπών της παρ. 7 της υπ. αποφ. 280239/03 και προτείνω ως εκπρόσωπο του 
Δήμου τον κ. Γκαμπέση. Τα υπόλοιπα μέλη προβλέπονται από το νόμο και θα 
ζητήσουμε από τις αντίστοιχες υπηρεσίες να τους ορίσουν. 

Πρόεδρος: Δεν σας καλύπτει αυτό που είπε ο κ. Δήμαρχος; 
Πουλασουχίδης: Όχι γιατί πρέπει να είμαστε συγκεκριμένοι στο τι ψηφίζουμε. 

Λοιπόν συγκρότηση των επιτροπών, εκσυγχρονισμό των εγκαταστάσεων του 
υφιστάμενου κυνοκομείου και υποβολή αιτήματος για χρηματοδότηση σύμφωνα με 
την απόφαση του 2004, υλοποίηση του επιμέρους στόχου περισυλλογή, επανένταξη 
κ.λ.π. όπως ορίζεται και έγκριση – τροποποίηση του κανονισμού και εναρμόνιση με 
τις ισχύουσες διατάξεις με τη διαδικασία που ορίζει ο κώδικας. 

Πρόεδρος: Εχετε καλυφθεί κε Δελαβερίδη με την πρόταση του κ. 
Πουλασουχίδη; 

Δελαβερίδης: Να προσθέσω κε Πρόεδρε ότι επανένταξη στα ήδη υπάρχοντα 
σκυλιά του κυνοκομείου δεν θα πρέπει να γίνει γιατί δεν εμπίπτει στις διατάξεις της 
υπουργικής απόφασης του 2004. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Πουλασουχίδη; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: 

Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Μ. Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος,  Α. Δελαβερίδης, Κ. 
Πουλασουχίδης, Α. Τσιάρας. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Δημάρχου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 16 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ε. 
Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, 
Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Χ. Φουρνιάδης, Σ. 
Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Α. Παπαστεργίου. 

Ο σύμβουλος Ι. Κουρουζίδης απείχε από την ψηφοφορία. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 14-10-2004 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Α. Γκαμπέση. 
2.- Τις διατάξεις των αριθ. 280239/2003, 280262/2003, 259371/2004, 259419/2004 
Κ.Υ.Α., του Π.Δ. 463/78, και των Ν. 604/77 και Ν.3170/2003. 
3.- Ότι για τη βελτίωση των εγκαταστάσεων  του Δημοτικού Κυνοκομείου και  την 
υλοποίηση των επιμέρους στόχων του προγράμματος αντιμετώπισης του 
προβλήματος των αδέσποτων ζώων είναι αναγκαία η εφαρμογή των παραπάνω 
Κ.Υ.Α. και η προσαρμογή του Κανονισμού λειτουργίας του  με την ισχύουσα 
νομοθεσία. 
4.- Τις προτάσεις και απόψεις του Δημάρχου και των  δημ. συμβούλων. 
 5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95.  



 
Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 

 
 Α) Εγκρίνει την εναρμόνιση των όρων λειτουργίας του Δημοτικού 
Κυνοκομείου Βέροιας με τους όρους και προϋποθέσεις που αναφέρονται στις 
σχετικές διατάξεις Νόμων, Προεδρικών Διαταγμάτων και Υπουργικών Αποφάσεων 
και την αντίστοιχη εφαρμογή τους, ως εξής: 
  1.-Των τεχνικών λεπτομερειών των εγκαταστάσεων και των στοιχείων 
καταλληλότητας του Κυνοκομείου σύμφωνα με τις διατάξεις του Ν.604/77, του Π.Δ. 
463/78 και της Κ.Υ.Α. 280262/2003. 
 2.-Των όρων υλοποίησης των επιμέρους στόχων του προγράμματος 
(περισυλλογής, φιλοξενίας, σήμανσης, καταγραφής, στείρωσης, εμβολιασμού, 
αποθεραπείας, υιοθεσίας ή επανένταξης των αδέσποτων σκύλων) σύμφωνα με τις 
διατάξεις του Ν.3170/2003 και των Υπουργικών Αποφάσεων 280239/2003 και 
280262/2003. 
 Β) Εγκρίνει την υποβολή αιτήματος για ένταξη του Δήμου Βέροιας στα 
προγράμματα οικονομικής ενίσχυσης για την βελτίωση των υπαρχουσών 
εγκαταστάσεων του Δημοτικού Κυνοκομείου Βέροιας και της υλοποίησης των 
επιμέρους στόχων (περισυλλογής, φιλοξενίας, σήμανσης, καταγραφής, στείρωσης, 
εμβολιασμού, αποθεραπείας, υιοθεσίας ή επανένταξης των αδέσποτων σκύλων)  του 
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων. 
 Εξουσιοδοτεί το Δήμαρχο να προβεί στις απαιτούμενες ενέργειες για την 
υλοποίηση του παραπάνω σκοπού. 
 Γ)Εγκρίνει την προσαρμογή του Κανονισμού λειτουργίας του Δημοτικού 
Κυνοκομείου Βέροιας στις ανωτέρω διατάξεις. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  693 / 2004 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Γ. Μιχαηλίδης 
 Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Σ. Μηλιόπουλος 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Θ.  Σιδηρόπουλος Α. Παπαστεργίου 
 Γ. Τροχόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Α. Τσιάρας 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Μ. Σακαλής Η. Σοφιανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης Γ. Ορφανίδης 
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
     
     
     
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Π. Πιτούλιας   
 Γ. Μανακούλης   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π. Ποταμόπουλος   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  12-11-2004 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
  
 


